
KLAVÍR
Pedagogové a žáci hudeb-
ního oboru ZUŠ mají dů-
vod k radosti. Od 1. září se 
škola může pyšnit novým 
koncertním křídlem.
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PŘECHODÁŘI
Na bezpečnost dětí, které 
míří do školy, dohlížejí od 
začátku školního roku tzv. 
přechodáři. A hledají se 
další!
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RESTAURACE
Restaurace v bývalém ho-
telu U Hroznu se znovu 
otevírá. Speciální nabídku 
tu na 26. října připravuje 
městské inforcentrum. 
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Sousedé sousedům: devátý ročník akce 
Zažít Hradiště jinak se vrátil ke kořenům

POrÁD JE 
NA CO SE TEŠIT

Milí sousedé, 
věřím, že jste si setkání na Sousedské slavnosti užili. Vidět plné ná-

městí spokojených a usměvavých obyvatel se nikdy neomrzí. Chci podě-
kovat hlavním organizátorům: Dáše Motlové, Vendy Šeflové a Dominikovi 
Malému. Organizátoři se snažili, aby jak stánkaři, tak vystupující měli 
nějaký vztah k Hradišti a okolí, což se jim podařilo. A myslím, že student 
zdejšího gymnázia František Masopust má před sebou jako moderátor 
určitě skvělou budoucnost.

Na Sousedské byla také odstartována výzva Pěšky do školy. Uvidí-
me, jaký bude mít ohlas. Třebaže touto dobou už je výzva za námi, jsem 
zvědavý, jestli hlavně Hradišťáci odolali pokušení nastoupit každé ráno do 
svých plechových miláčků a dali přednost procházce. Počasí nám přálo, 
takže cestě s úsměvem do školy nic nebránilo. Sám si vzpomínám, že při 
pěších cestách do školy se dalo užít spousta zábavy.

Finišujeme s lávkami. Té u Kofoly již chybí prakticky jen zábradlí. 
Také na dálnici D10 jste mohli rychlý postup prací na obou stranách sle-
dovat už několik posledních týdnů. Ze soboty 30. září na neděli 1. října 
pak byla nad dálnici položena hlavní část lávky. Po obou lávkách se tak 
budete opravdu moci projít už tento rok. Stejně tak pokročily práce na 
revitalizaci ulice Čsl. armády a v době, kdy budete držet tento Kamelot  
v ruce, bude již hotovo.

Letošní září bylo nebývale slunné a teplé. Mnozí z vás si budou pa-
matovat moderátora počasí, který svou předpověď vždy končil rozlouče-
ním: „Nashledanou a slunce v duši.“ Doufám, že jste zachytili co nejvíc 
těch zlatých paprsků, abyste s jejich pomocí lépe přečkali sychravou zimu. 
Ta je ale naštěstí ještě daleko – na druhou stranu, Vánoční jarmark se už 
pro vás připravuje. Zkrátka pořád je na co se těšit.

Jiří Plíhal, starosta města

INZERCE

ˇ
ˇ

Letošní Sousedská slavnost opět nabídla desítky stánků, atrakce pro děti, koncerty i milá setkání. ...12         Foto: Hana Loskot 

Dálnici D10 překlenula lávka, která opět 
spojila Mnichovo Hradiště s Horkou
Postup prací na lávce přes dálnici 
D10 neunikl nikomu, kdo v posled-
ních týdnech projížděl úsekem dál-
nice mezi Mnichovým Hradištěm  
a Bakovem nad Jizerou. Části lávky 
realizované na obou stranách dálni-
ce se k sobě začaly přibližovat a živo 
bylo také na okraji pole u dálnice na 
straně města. Tam po několik týdnů 
probíhala kompletace středové části 
lávky.

V poslední zářijový den odpole-
dne se úsek dálnice D10 mezi Hra-
dištěm a Bakovem uzavřel a pak se 
ke slovu dostal vysokotonážní jeřáb. 
Během sobotního odpoledne, noci  
a nedělního rána stavební firma 
BREX ve spolupráci se svými sub-
dodavateli ocelovou konstrukci usa-
dila, spojila s patkami na obou stra-
nách, a symbolicky tak po čtyřech 

desetiletích opět propojila město  
s vrchem Horka. Lávka by měla být 
definitivně hotová v průběhu října, 
takže ještě letos se po ní projdeme, 
nebo projedeme na jízdních kolech.

V návaznosti bude řešena úpra-
va přilehlé cestní sítě. A to jak na 
vrchu Horka, tak v blízkosti kynolo-
gického cvičiště. Z Hradiště se bude 
možné k lávce dostat Husovou alejí, 

v tom případě však budou zájemci 
překonávat silnici II/268. Lepší tak 
bude zvolit trasu vedoucí Nákladní 
ulicí podél Veselky, obchvat města 
podjít, a přecházení frekventované 
silnice se tak vyhnout. Tuto cestu 
hodlá město vyspravit.

Martin Weiss
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TELEGRAFICKY ZE ZASEDÁNÍ 
RADY A ZASTUPITELSTVA

VÝSADBU ALEJE A PÉČE O NI POMOHLY VÝRAZNĚ FINANCOVAT 
DARY A DOTACE

Alej spojující Dneboh a Přestavlky je vysázená a za pár let nabídne 
turistům i místním příjemný stín i ovoce. Výsadba a následná tříletá péče, 
která je součástí projektu, přijdou na 800 tisíc korun. Město však na tento 
bohulibý počin získalo finanční dary a dotace od Středočeského kraje, 
Nadačního fondu ŠKODA AUTO a z programu ŠKODA Stromky v celkové 
výši 676 tisíc Kč, jejichž přijetí schválila rada města. Pečovat o alej bude 
mít za úkol správce městské zeleně.

NA MÍSTĚ BÝVALÉHO KRAVÍNA VYROSTOU VÝHLEDOVĚ RODIN-
NÉ DOMY

Zastupitelé rozhodli o koupi pozemků v lokalitě zrušeného kravína 
ve Veselé od soukromého vlastníka o celkové rozloze asi 3200 metrů 
čtverečních. Cena za metr činí včetně nákladů na demolici dosloužilých 
objektů 1750 Kč. Díky této transakci došlo v místě k takovému uspořádání 
majetkových vztahů, že město může zadat zpracování rozvojového plánu 
a nechat zpracovat studii výstavby rodinných domů. Stavební parcely by 
tak město mohlo nabídnout v řádu jednotek let.

ZPRÁVA O PLNĚNÍ ROZPOČTU VYZNÍVÁ POZITIVNĚ
V průběhu roku dochází k průběžnému sledování plnění rozpočtu 

města. Zprávou za první pololetí se v září zabývali zastupitelé a následně 
ji schválili. Čerpání rozpočtu probíhá dle plánu, daňové příjmy města se 
dokonce vyvíjely nad očekávání o celá 4 procenta oproti předpokladům. 
Tento pozitivní trend způsobuje rozdíl mezi předpokládaným vývojem 
české ekonomiky a reálným stavem – Češi navzdory ekonomické situaci 
utrácejí, což se projevuje vyšším výběrem DPH, ze kterého mají samo-
správy svůj podíl. Ten je vypočítáván dle počtu obyvatel. K 30. červnu 
2023 mělo město na všech svých účtech 146 milionů korun.

MĚSTO PODPOŘILO OBNOVU DALŠÍCH DVOU OBJEKTŮ NA ÚZEMÍ 
MĚSTSKÉ PAMÁTKOVÉ ZÓNY

Majitelé domů čp. 43 v Havlíčkově ulici (vedle Bovelli Café) a čp. 240 
na Masarykově náměstí (mezi podloubím a poštou) uspěli s žádostí o 
podporu z Programu pro poskytování dotací z rozpočtu města Mnichovo 
Hradiště na obnovu nepamátkových objektů nacházejících se na území 
městské památkové zóny Mnichovo Hradiště pro rok 2023. V případě 
domu v Havlíčkově ulici město podpořilo obnovu fasády na severní straně 
domu částkou 50 tisíc Kč, na Masarykově náměstí půjde o komplexnější 
zásah. Dům čeká oprava průčelí včetně štítu, očištění a oprava kamenné-
ho průjezdu, oprava soklu, oprava a nátěr dveří, výloh a výměna servis-
ních dvířek rozvaděče elektřiny a plynu. Zde město přispěje 100 tisíc Kč.

TRANSFORMACE ZUŠ MNICHOVO HRADIŠTĚ POKRAČUJE
Přechod základní umělecké školy pod hlavičku města je kompliko-

vaným procesem, který si žádá řadu postupných kroků a několik měsíců 
času. Mnichovo Hradiště proto s přípravou začalo v dostatečném předsti-
hu. ZUŠ Mnichovo Hradiště jako příspěvková organizace města už for-
málně existuje, nyní s ní město uzavřelo nájemní smlouvu s platností od 
1. ledna 2024. Tehdy začne škola pod hlavičkou města fungovat reálně.

ŽÁCI NA ZŠ SOKOLOVSKÁ SE DOČKAJÍ NOVÝCH SKŘÍNĚK
Radní schválili navýšení příspěvku pro Základní školu Sokolovská o 

200 tisíc Kč. Důvodem je nákup nových šatnových skříněk, které nahradí 
ty dosluhující.

Bývalý židovský hřbitov na jihozá-
padním okraji lesoparku prochází 
od září proměnou. Náletové dřeviny 
a trní zhotovitel, společnost EKO 
Broumovsko, za pomocí těžké tech-
niky odstranil a na ploše někdejšího 
pohřebiště ponechal pouze vzrostlé 
lípy. Ty prohlédl profesionální arbo-
rista a následně provedl odstranění 
rizikových větví. 

V říjnu a listopadu proběhne 
samotná revitalizace pietního místa 
– srovnání terénu, obnova ohradní 
zídky v symbolické výšce a nová 

Na bezpečnost školáků dohlížejí od nového 
školního roku asistenti na přechodech
Se začátkem školního roku se do 
ulic města vrátil každodenní ranní 
ruch umocněný navíc dlouhodobou 
uzavírkou, jejíž příčinou je stavba 
nového mostu na obchvatu města. 
Na hladký návrat dětí do škol proto 
od pondělí 4. září dohlížejí nejen  
strážníci městské policie, ale také 
jejich nové posily – přechodáři.

Takzvané asistenty na přecho-
dech pro chodce má město k dis-
pozici zatím celkem čtyři. Jedná se  
o aktivní seniory, kteří prošli škole-
ním na odboru dopravy městského 
úřadu a následně také školením 
ze strany velitele městské policie. 
Ti následně v reflexních vestách  
a čepicích a s červenými terčíky vy-
razili do akce. Na bezpečnost dětí 
ve všední dny dohlížejí mezi 7. a 8. 
hodinou na přechodech na náměstí, 
v čase oběda dohlížejí na přechod  
v Sokolovské.

628, 607 023 923, petra.strakova@
mnhradiste.cz).

„Jsme rádi, že přechodáře 
máme. Navíc se hezky potkalo jejich 
nasazení a následně výzva Pěšky 
do školy, která proběhla ve druhé 
půli září. Snad pocit většího bezpečí 
na přechodech přispěje k navýšení 
počtu pěšky docházejících žáků,  
a tím ke zmenšení počtu automobi-
lů u škol,“ uvádí místostarosta Jan 
Mareš. 

Nasazení přechodářů se po-
tkalo s výzvou Pěšky do školy, která 
přiměla v týdnu od 18. do 22. září 
část školáků, jež obvykle přijíždějí 
do školy autem, zvolit jiný způsob 
dopravy. Právě přechodáři pomohli  
v tomto týdnu zajistit zvýšený dohled 
nad bezpečným pohybem pěších 
školáků.

Martin Weiss

„Uplatnění bychom denně našli 
až pro pět asistentů na přechodech. 
Budeme proto rádi, když se nám 
další zájemci nahlásí. V ideálním 
případě by mělo službu zajišťovat  
8 až 10 lidí,“ uvádí Petr Kožený, 

velitel Městské policie Mnichovo 
Hradiště. Odměna pro přechodá-
ře je aktuálně ve výši 120 Kč/ hod. 
Zájemci o tuto brigádu se mohou 
obracet na personalistku městské-
ho úřadu Petru Strakovou (326 776 

Židovskému hřbitovu 
se vrací pietní charakter

výsadba zeleně, zejména keřů  
a květin. Do konce listopadu by měly 
být úpravy hotové a s nimi i závě-
rečná fáze revitalizace lesoparku 
nad Jizerou. Přes zimu by pak měla 
proběhnout architektonická soutěž  
o návrh nového pomníku, který bude 
důstojnou připomínkou pohřebiště.

Revitalizace židovského hřbito-
va je společným projektem města, 
Nadačního fondu ŠKODA AUTO  
a Židovské obce v Praze a vzhledem 
k povaze místa je realizován s maxi-
mální citlivostí. (wes)

Na budově Klubu jsou zpět 
trojúhelníkové arkýře
Rekonstrukce budovy Klubu (dům 
čp. 299 na Masarykově náměstí) 
pokračuje. Stavební firma Chládek 
& Tintěra z Litoměřic začala fasádě 
vracet někdejší zdobné prvky a vyz-
dila v 70. letech odstraněné trojúhel-
níkové arkýře, její zaměstnanci ov-
šem úřadují i v interiéru. Hlavní část 
prací nyní probíhá pod střechou.

Na půdě Klubu dochází k po-
stupnému rozebírání původního, 
částečně dožilého krovu, který je  
z části v havarijním stavu. Vzhledem 
k jeho památkové ochraně postupují 
práce pomalu. „Řídíme se mykolo-
gickým posudkem, na základě které-

ho dochází k úplným výměnám těch 
částí krovu, které jsou silně zasa-
žené dřevokazným hmyzem či hou-
bami. Tam, kde poškození není tak 
rozsáhlé, se vyřezává, přeplátovává 
a chemicky ošetřuje. Jde o mravenčí 
práci,“ uvádí Hana Bucharová z od-
boru investic městského úřadu. 

Souběžně s postupnými opra-
vami krovu proběhne už podstatně 
rychlejší instalace nové střešní kry-
tiny včetně oplechování. Přes zimu 
budou pak práce pokračovat pouze 
ve vnitřních prostorách.

Martin Weiss

Zatímco opravy místních komuni-
kací v majetku města jsou otázkou 
priorit a schváleného rozpočtu,  
v případě krajských komunikací je 
situace složitější a často palčivější. 
Na opravy středočeské cestní sítě se 
totiž dlouhodobě nedostává peněz, 
což se do stavu těch nejméně frek-
ventovaných silnic zásadně promítá. 
Přesto zástupci města opakovaně 
vstupují v jednání s Krajskou sprá-
vou a údržbou silnic Středočeského 
kraje i dalšími krajskými institucemi 
a snaží se, aby silnice na Mnichovo-
hradišťsku dostávaly prioritu.

Příští rok bude přímo v Mni-
chově Hradiště zahájena kompletní 
rekonstrukce ulice Víta Nejedlého 
v úseku od kruhového objezdu  
u Lidlu po náměstí. Zatímco letos se 
dostali ke slovu správci sítí, samot-
ná stavba je naplánovaná na roky 
2024 a 2025 a půjde o společný pro-
jekt města a kraje. Krajská správa  
a údržba silnic provede rekonstrukci 
vozovky, město bude v koordinaci  
s ní revitalizovat uliční prostory. Kraj 
je aktuálně před vyhlášením výbě-
rového řízení na dodavatele stavby. 
Předpokládaná výše investice do 
obnovy části průtahu města činí 20 

Kraj opraví průtah města, 
ale i další komunikace

milionů korun. 
„Ulice Víta Nejedlého má dosta-

tečnou šířku, aby se z ní mohl stát 
městský bulvár, důstojný prostor, 
který nabídne dostatek parkovacích 
míst a podstatně více zeleně,“ říká 
starosta města Jiří Plíhal. „Na kraji 
pak bude zejména srovnat profil vo-
zovky, která je ve střední části výraz-
ně vyboulená,“ dodává.

Oprava dalších krajských ko-
munikací je v jednání. Nejblíž k re-
alizaci je komunikace III. třídy mezi 
Dnebohem a Olšinou, jejíž Celo-
plošná oprava se s velkou pravděpo-
dobností dostane do plánu oprav na 
příští rok. Dále je v plánu silnice spo-
jující Bakov nad Jizerou s Veselou. 
„Usilovně jednáme také o kompletní 
opravě silnice vedoucí do Podolí, na 
kterou místní čekají roky. S KSÚS 
jsme se dohodli na přípravě pro-
jektu, která bude probíhat dva roky, 
následně se budeme snažit tuto re-
alizaci prosadit,“ uvádí místostarosta 
Ondřej Lochman.

Po dokončení rekonstrukce 
mostu přes Jizeru na silnici II/268 
proběhne rovněž celoplošná oprava 
komunikace mezi Klášterem a měs-
tem. (wes)

Revitalizace náměstí opět pokročila, 
je hotová fontána i dláždění kolem ní
Krátce před Sousedskou slavnos-
tí byla vydlážděna část náměstí 
mezi budovou Klubu a poštou, a to 
až k vodnímu prvku. Ten byl v prv-
ní polovině září rovněž dokončen  
a do šachty pod úrovní náměstí byla 
umístěna jeho technologická část, 
která se postará o cirkulaci vody.

Zkušební provoz vodního prvku 
by měl být zahájen na přelomu září  
a října, půjde o provoz zkušební. Os-
trý provoz se předpokládá od jara.

Spuštěním vodního prvku bude 
dokončena druhá etapa revitalizace 
Masarykova náměstí, která veřej-
nosti nabídne spočinutí za zvuků 
zurčící vody ve stínu jeřábů muk (jde 
o domácí dřevinu, která v tomto kul-
tivaru s kompaktní korunou výborně 
snáší městské prostředí). Součástí 
vodního prvku bude parafráze mapy 
města obtékaného řekou Jizerou. 
(wes)

O připravovaném měření hluku  
v blízkosti dálnice D10, které nechá 
na žádost města letos na podzim 
provést Ředitelství silnic a dálnic, 
již Kamelot informoval. Měření 
proběhne v říjnu na třech expono-
vaných místech – v Přestavlcké ulici 
a v místních částech Olšina a Vese-
lá. V souvislosti s přípravou měření 
se město obrátilo na obyvatele do-
tčených lokalit a požádalo je o sou-
činnost při realizaci měření. To totiž 
musí probíhat před okny obývacích 
prostor. Pokud by měření ukázalo, 
že došlo ke zvýšení hlučnosti nad 
limitní hodnoty, bude ŘSD zpracová-
vat studii, ve které navrhne případná 
opatření. (wes)

V říjnu se bude měřit 
hluk v okolí dálnice

Starší vydání zpravodaje naleznete 
na webu města nebo v mobilní apli-
kaci Munipolis. 

Archiv Kamelotu
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Bude mít Hradiště vlastní 
poesiomat? Hledá se místo
Jedním ze zajímavých počinů On-
dřeje Kobzy, kterého veřejnost zná 
především jako autora projektu Pi-
ána na ulici, jsou poesiomaty. Sám 
Kobza o nich hovoří jako o „mluvi-
cích sochách“ nebo „kulturních peri-
skopech“. Jde o zařízení, která jsou 
umístěna v ulicích nebo volně v kraji-
ně, jsou poháněna klikou a podobně 
jako jukeboxy přehrávají písně, pře-
hrávají básně. Ty jsou přitom vždy 
vybírány na míru danému místu, aby 
podtrhly jeho genius loci a přinesly 
posluchači zážitek. Mnichovo Hra-
diště právě o umístění poesiomatu 
nyní uvažuje.

„Přemýšlíme o několika místech 
v historické části města, ale také  
o Horce, kde by poesiomat mohl 
být milým cílem vycházek, až město  
s Horkou opět propojí lávka,“ zmiňu-

je místostarosta Ondřej Lochman. 
„Výhodou je, že posluchači si energii 
na provoz poesiomatu vyrobí sami, 
není tedy třeba složitě řešit napojo-
vání zařízení na sítě,“ dodává.

Poesiomaty mají podobu ko-
vového potrubí s reproduktorem  
v horní části a obsahují zpravidla 
dvě desítky básní. Posluchač zatočí 
klikou, čímž vyrobí energii potřebnou 
pro přehrání, zvolí báseň a pak se 
nechá kolébat verši. Ty často recitují 
místní osobnosti, herci nebo literární 
vědci. Spojením veršů, zajímavého 
místa a daného okamžiku vzniká 
jedinečný zážitek.

Máte tip, který autor nebo která 
báseň by v mnichovohradišťském 
poesiomatu neměli chybět? Napište 
nám.

Martin Weiss    

Dorost MSK získal cenu města, v minulé 
sezóně byl nezastavitelným strojem na góly
Cena města Mnichovo Hradiště 
pro mládež byla poprvé udělována  
v roce 2016. Od té doby si ji převzalo 
deset jednotlivců a kolektivů za dlou-
hodobou a společensky prospěšnou 
činnost nebo za sportovní úspěchy. 
Také na letošní Sousedské slavnosti 
si cenu z rukou starosty Jiřího Plíha-
la převzali sportovci – mimořádně 
úspěšný tým dorostenců MSK, kteří 
v minulé sezóně ve své kategorii ani 
zdaleka nenašli konkurenci.

„Kluci dokázali zvítězit v 1. A 
třídě, což je druhá nejvyšší fotba-
lová soutěž Středočeského kraje. 
Vítězství to bylo celkem jednoznač-
né – po 26 zápasech měli na kontě 
dvě remízy a pouze jednu porážku 
se ziskem 71 bodů. Celkové skóre 
činilo 188:21, což představuje v prů-
měru více než sedm gólů na zápas,“ 
popsal dosažený výsledek trenér 
týmu Milan Kvintus.

Slovo si vzal rovněž kapitán 
týmu Rostislav Novák, který ozná-
mil, že celá sestava na sobě bude 

nadále pracovat a bude se snažit 
co nejlépe reprezentovat město Mni-
chovo Hradiště.

A jak fotbalisté naloží s deseti 
tisíci korunami, které jsou součástí 
ocenění? „Peníze určitě neskončí 
v klubové kase, ale půjdou klukům 

do kabiny. Možná si zajdeme na 
společnou večeři. Kluci jsou parta 
kamarádů, kteří společně fungují 
i mimo tréninky, takže určitě něco 
vymyslíme,“ dodává Milan Kvintus. 

Nezbývá než klukům přát, ať 
se jim stejně jako v minulé daří i v 

této sezóně. Výsledky měli během 
prvních sedmi kol aktuální sezóny 
opět mimořádné – zatím nenašli 
přemožitele.

Martin Weiss

INZERCE

Na lávku přes Jizeru 
už navazuje cyklostezka 

Za parkování na náměstí a v Turnovské si připlatíme
Od 19. září platí nové nařízení, které 
upravuje ceny parkovného ve dvou 
zónách v centru města – na Ma-
sarykově náměstí a na parkovišti  
„u Družby“ na křižovatce ulic Turnov-
ské a Lidické. Cílem je udržet ob-
rátkovost parkovacích míst v centru 
města a zároveň reagovat na inflaci.

Na náměstí zůstává první půlho-
dina nezpoplatněná, za další hodinu 
řidiči zaplatí 20 Kč. Na parkovišti „u 

Družby“ zůstává bezplatná celá prv-
ní hodina, další hodina přijde na 10 
Kč. Zvýšení ceny parkovného se tak 
výrazněji projeví až při delším stání 
(na náměstí každá další hodina 40 
Kč, u Družby 10 Kč, celodenní stání 
u Družby za 40 Kč).

Režim placeného stání na Ma-
sarykově náměstí platí od pondělí do 
pátku od 8 do 17 hodin, v sobotu od 
8 do 12 hodin, u Družby od pondělí 

do pátku v čase od 8 do 15 hodin.
I po tomto zvýšení ceny zůstává 

poplatek nízký. V historickém centru 
Mladé Boleslavi řidiči zaplatí za prv-
ní dvě hodiny 30 Kč (v parkovacím 
domě 22 Kč), na náměstí Českého 
ráje v Turnově je zdarma první půl-
hodina, ale každá další započatá 
hodina přijde na 50 Kč. 

Souběžně s touto změnou 
město řidičům nabídlo zkvalitnění 

služeb v podobě umístění „chytrého“ 
parkovacího automatu na parkoviště  
u Družby. Ten umožňuje zadání 
registrační značky vozidla a platbu 
kartou. Připomínáme rovněž, že 
na obou zpoplatněných mnichovo-
hradišťských parkovištích je možné 
parkovné uhradit rovněž prostřed-
nictvím mobilní aplikace MPLA. 

Martin Weiss

Kolem kašny pod zámeckou zdí vzniká půvabné zákoutí
Třebaže před dodavatelskou firmou 
je ještě spousta práce, po odstraně-
ní náletů, srovnání terénu a vytyčení 
cestiček kolem kašny pod zámeckou 
zdí je na první pohled jasné, že ve 
svahu nad Arnoldovou ulicí se rodí 
velmi fotogenické místo. Město tu po 
etapách realizuje jeden z vítězných 
projektů přihlášených do prvního 
ročníku participativního rozpočtu 
města. Letos budou vybudovány  
a zpevněny pochozí plochy, prove-
dena výsadba stromů, růží a cibu-
lovin a osazen mobiliář, v dalších 
letech bude vybudováno schodiště a 
dokončeny parkové úpravy v severní 
a západní části prostranství. (wes)

V pátek 22. září, v týdenním před-
stihu oproti harmonogramu, dokon-
čila stavební firma Stavotrans již 
čtvrtou etapu postupné revitalizace 
sídliště Jaselská – revitalizaci ulice 
Čsl. armády. Úpravy uličních pro-
storů završilo asfaltování vozovky. 
Obyvatelé lokality jistě ocení roz-
šíření parkoviště a navýšení počtu 
parkovacích míst o zhruba třetinu i 
upravený vzhled chodníků či zele-

Práce v ulici Čsl. armády 
završilo asfaltování silniceNa konci září se začala psát posled-

ní kapitola úprav lokality Na Habeši, 
která by měla finišovat na jaře příští-
ho roku. Z výběrového řízení vyšla  
v září vítězně společnost Stavo-
trans, která ještě v letošním roce do-
končí úpravy ulic Boženy Němcové 
a Komenského a po novém roce re-
alizuje jejich napojení na Turnovskou 
ulici. Místní se tak konečně dočkají 
chodníků i parkovacích míst. (wes)

Na Habeši by mělo 
být hotovo v dubnu

Ve druhé polovině září úřadovala na 
dopravním hřišti firma Hry na chod-
ník, která ve spolupráci s Lenkou 
Kancnýřovou a žáky ZUŠ realizovala 
na asfaltové ploše nové hry a „chod-
níkové“ omalovánky. Vybavte se kří-
dami a přijďte se podívat. (wes)

Nové hry
na dopravním hřišti

Ze strany od Kláštera se lze ke stav-
bě lávky přes Jizeru pohodlně dostat 
po asfaltové cyklostezce, která tu 
vznikla mezi poli. Asi 300metro-
vý úsek realizovala stavební firma 
BREX v první polovině září. Také 
práce na lávce samotné však zásad-

ně pokročily – lávka je vybetonovaná 
a jediné, co ještě zbývá dokončit, je 
finální povrch, zábradlí a vjezdové 
brány. Stavba by měla být kompletně 
hotova na přelomu října a listopadu. 

Martin Weiss

ných ploch. „Po přeložce vysokého 
napětí nás ještě čeká vybudování 
dětského hřiště na ploše vedle pa-
nelového domu čp. 1150-1152,“ 
dodává místostarosta Jan Mareš. 
Zvelebování ulice Čsl. armády však 
pokračuje. Soukromý vlastník domu 
čp. 1150-1152 zahájil zateplová-
ní objektu, dům se tak dočká ještě 
letos nové fasády. Proměna ulice  
tak bude dokonána. (wes)
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Klub zve v říjnu do divadla 
i kostela sv. Jakuba

Ve čtvrtek 5. října se milovníci hudby mohou 
těšit na koncert v kostele sv. Jakuba, kde 
budou mít opět možnost poslechnout si 
nádherný zvuk mnichovohradišťských var-
han v kombinaci s hobojem. Jan Adamus 
patří k významným osobnostem současné 

klasické hudby. Jeho činnost směřuje od hry 
na hoboj přes dirigování až k hudební vědě. Ji-

řina Marešová patří mezi nejzajímavější osobnosti 
mladé varhanní generace. Účastní se společných umě-

leckých projektů s divadelními soubory, tanečníky, výtvarníky a soudobými 
hudebními tvůrci. Společně připravili koncert pro varhany a hoboj, který si 
můžete užít v nádherném prostředí kostela sv. Jakuba.

KRÁLOVSKÉ VARHANY A HOBOJOVÉ BAROKO 

Restaurace U Hroznu se znovu otevírá,
přijďte na guláš, jadranský řízek nebo ležák
Ke konci října tradičně slavíme den 
turistických informačních center, 
který jsme se letos rozhodli pojmout 
trochu netradičně. Připomeneme si 
totiž bývalou restauraci U Hroznu, 
v jejíchž prostorách nyní Městské 
informační centrum Mnichovo Hra-
diště působí.

Na čepu budeme mít íčkový 
ležák a nealko infoládu, k jídlu bu-
deme servírovat polévku informač-
ku, speciální turistický guláš nebo 
jadranský dovolenkový řízek. Vše 
za symbolické ceny a s pořádnou 
příměsí retra! Nebudou ale chybět 
ani oblíbené interaktivní kvízy, které 

si můžete pamatovat z loňska. Při-
pravili jsme si pro vás jeden zbrusu 
nový s neméně záludnými otázkami. 
A samozřejmě chystáme také další 
drobné občerstvení a dárečky pro 
účastníky.

Přijďte nás ve čtvrtek 26. října  
v čase od 8:30 do 15:00 hodin do 
infocentra navštívit a užít si náš 
„restaurační“ den turistických infor-
mačních center! Nenechte si tuto 
příležitost ujít, Restaurace U Hroznu 
otevře na jeden jediný den.

Tomáš Hejdrych,
MIC Mnichovo Hradiště

Večer literatury pro milovníky knih i mlsné jazýčky
Ve čtvrtek 14. září pořádala měst-
ská knihovna Večer literatury. Čtení 
probíhalo již tradičně na čtyřech mís-
tech, nepříliš vzdálených od sebe, 
tak aby přemísťování se bylo pro 
posluchače příjemnou procházkou 
podzimním podvečerem. 

V kočárovně na faře četla He-
lena Kaluhová ukázku z mexického 
románu Šepot včel, jehož autorkou 
je Sofía Segovia. Návštěvníci tu měli 
možnost ochutnat populární mexické 
nachos. V divadle předčítala Aneta 
Hoření z knihy Narinè Abgarjan Čtyři 
ženy a jeden pohřeb. Tento armén-
ský psychologický román o vztazích 
mezi muži a ženami jste si mohli 
vychutnat s tradičním arménským 
moučníkem gata. V knihovně pak 
čekaly italské sladkosti a Domenico 

Starnone, ukázka z knihy Střepy na 
via Gemito, autobiografického příbě-
hu z italské Neapole, v podání skvě-
lého Davida Vejražky. Posledním 
zastavením na literární gurmánské 
pouti byly podkrovní prostory Nábyt-
ku Honza. Vtipný příběh o hledání 
lásky z knihy Fazóna četl Tomáš 
Vaněk, autorem knihy je Miika Nou-
siainen. Ochutnat tu bylo možné do-
mácí finské korvapuusti. Zajímavostí 
na tomto místě bylo úvodní slovo ve 
finštině, naštěstí s překladem. 

Večer se vydařil, pokud vás 
některé tituly zaujaly, všechny jsou  
k zapůjčení v městské knihovně (bo-
hužel už ale bez občerstvení).

Lucie Krausová,
Městská knihovna Mn. Hradiště

Přijďte do kina na výstavu

V prostorách městské knihovny předčítal David Vejražka.

Vítek Martinec si do svého křesla pro hosty 
zve pravidelně zajímavé osobnosti z hudeb-
ního, hereckého i sportovního světa. For-
mou talkshow, tedy zábavného rozhovoru, 
už zpovídal Ondřeje Vetchého, Miroslava 

Donutila nebo Richarda Genzera. Tentokrát 
bude 19. října hostit Václava Vydru – dnes už 

opravdovou hereckou legendu. Těšit se můžete 
na zákulisní historky z natáčení, divadla i dosud ne-

odtajněné zajímavosti z života známého herce. Prostor bude i pro otázky od 
diváků. Po skončení následuje autogramiáda a focení.

TALKSHOW VÍTKA MARTINCE
S VÁCLAVEM VYDROU

V přístavu, doma i na moři se odehrává pří-
běh Malého Jacka a Báry Kudly. Ti dva se 
po vzoru svých otců, kapitánů pirátských 
lodí, vydali na moře hledat potopený os-
trov s Městem pirátů. Podle legendy tam 
jsou ukryty největší poklady světa. Na dob-

rodružné cestě musí překonávat různé pře-
kážky, aby nakonec pochopili, že nad všechny 

poklady světa je přátelství a mít někoho rád. Po-
hádku uvedeme 21. října.

DĚTI PIRÁTŮ A ZTRACENÝ OSTROV

Příběh Toma, který se ráno probudí vedle 
neznámé dívky a než se stačí rozkoukat, 
seznámí se s její výstřední, ale přitom mi-
lující matkou a bratrem, se může zprvu jevit 
neuvěřitelně až šíleně. Když se nad ním ale 
zamyslíme, z hlediska vztahů a emocí je 

vlastně velmi pochopitelný. Čtveřice postav 
je i přes všudypřítomnou komediální nadsáz-

ku velmi lidskou a veskrze sympatickou partou, 
jen musíte coby diváci odhodit konvence a přehodnotit 

některé stereotypy. Hrají: Michaela Tomešová, Vojtěch Vodochodský, Lucie 
Zedníčková, Zdeněk Rohlíček, Pavel Dvořák. Představení hrajeme 26. října 
a je dlouhé 1 hodinu 50 minut včetně přestávky.

RÁNO POTÉ

V listopadu se můžete těšit na hru ochotníku z Divadelního souboru Tyl Mni-
chovo Hradiště Poklad na Valečově a představení souboru Děti pódia Adam 
stvořitel. Na obě představení je již spuštěn předprodej.

POKLAD NA VALEČOVĚ A ADAM STVOŘITEL

V rámci akce „Do muzea? Třeba 
hned!“ instaluje Národní muzeum 
Praha čtyři druhy výstav do domovů 
seniorů po celém Česku. V Mnicho-
vě Hradišti je nainstalována výstava 
Karel IV., král český a císař římský, 

a to v Domově Modrý kámen. Rádi 
jsme propůjčili pro výstavu také ves-
tibul našeho kina. Tutéž výstavu si u 
nás můžete prohlédnout od 19. září 
do 31. října 2023 vždy v době provo-
zu kina. Těšíme se na vás! (mj)

Dakarská liazka je opět k mání, infocentrum vyprodává 
poslední kusy stavebnice vyrobené v limitované edici
V rámci Sousedské slavnosti byl 
v informačním centru zahájen do-
prodej limitované edice dakarského 
speciálu Liaz, stavebnice z produkce 
firmy Seva, kterou město představilo 
v květnu v souvislosti s akcí 70 let 
LIAZu v Mnichově Hradišti. 

Stavebnici je možné zakoupit za 
490 Kč osobně, počítá se však také 
se spuštěním e-shopu na adrese 
www.liazmh.cz, který nabídne i další 
upomínkové předměty s logem LIA-
Zu. V jeho nabídce budou například 
vlaječky, trička nebo klíčenky. E-
-shop by měl být spuštěn v průběhu 
podzimu.

Aktuální nabídka stavebnice, 
po které se v květnu jen zaprášilo, 
je definitivní. Město vyprodává zá-
sobu, kterou původně objednalo pro 
partnery a kterou se pro velký zájem 
rozhodlo uvolnit do prodeje. Dový-
roba této limitované záležitosti se 
neplánuje. Jedná se tak o skutečně 
poslední šanci, jak sběratelský kou-
sek získat.  (wes)
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Bratři, Králova milenka  
a festival Disney 100
Kontroverzní téma právo na svobo-
du versus vražda je námětem no-
vého českého filmu Bratři. Snímek 
vypráví o boji za svobodu a právo žít 
tam, kde člověk sám chce, navzdory 
platným zákonům. Ozbrojený útěk 
bratří Mašínů z Československa do 
západního Berlína v říjnu 1953 zpra-
coval režisér Tomáš Mašín, který re-
žíroval i další známé filmy (3 sezóny 
v pekle, Němá tajemství) a zároveň 
je vzdáleným příbuzným bratří Ma-
šínů. Přesvědčivě a působivě exce-
lují v hlavních rolích Tatiana Dyková 
jako matka a Oskar Hes a Jan Ne-
dbal jako bratři Mašínové.

Český snímek Úsvit režiséra 
Matěje Chlupáčka měl premiéru na 
letošním MFF Karlovy Vary. Jde o 
detektivku odehrávající se v roce 
1937 v slovenském městečku Svit, v 
továrně na obuv. Záhadný nález mrt-
vého novorozence vyvolá mysterióz-
ní až děsivou atmosféru při hledání 
skutečné pravdy.

Ze zahraničních filmů se nej-
více těšíme na výpravné historické 
dobrodružství kurtizány a Johnnyho 
Deepa jako krále Ludvíka XV. ve 
francouzském Versailles. Příběh 
velké lásky přelétavého Ludvíka XV. 
k jedné z jeho milenek vypráví film 
Jeanne du Barry – Králova milenka. 
Snímek vyniká kromě propracova-
ných dobových kostýmů a interiérů 
také úžasnou podmanivou hudbou. 
Velmi zajímavý a časově náročný 
bude také historický film z 20. let 
20. století známého režiséra Marti-
na Scorseseho Zabijáci rozkvetlého 
měsíce. Vypráví o vraždách mezi In-
diány kmene Osagů, kteří nesmírně 

zbohatli z nalezišť ropy. Zločiny začí-
ná vyšetřovat nově vzniklá FBI, ale 
mnohé z více než 60 vražd zůstaly 
dodnes neobjasněny.

Nejnovější film Agniezsky 
Hollandové Hranice měl velký 
úspěch na letošním MFF v Be-
nátkách a New Yorku. Je to silný 
emotivní příběh lidí v hraničních 
situacích, film o migrantech, lidech, 
kteří jim pomáhají, pohraničnících 
i o životě v uprchlických táborech. 
Téma není zpolitizované, je pouze 
hluboce lidské.

Kdo máte rádi umění ve filmu, 
nezapomeňte přijít na vynikající do-
kument Boromini a Bernini – výzva 
k dokonalosti o díle nejlepších ital-
ských barokních architektů v Římě. 

Ke 100. výročí založení studia 
Disney vám přinášíme čtyři známé 
a oblíbené animované filmy. Víc se 
dozvíte v samostatném článku.

Dvě dopolední středy budeme 
hrát české filmy Dvě slova jako klíč 
a Nikdy neříkej nikdy. Těšíme se na 
vás!

Marcela Jindříšková,
Kino Mnichovo Hradiště

Jubilejní ročník Veselé vařečky vyhrály
medové řezy, cenu braly i karamelové hrušky
Nedělní odpoledne zasvěcené slad-
kostem opět ukázalo, že Veselá má 
mnoho talentovaných cukrářů, kte-
ří dokážou potěšit chuťové buňky 
svých sousedů. Spolek Veselá ves-
nice pořádal 3. září tradiční soutěž o 
nejlepší veselkou sladkost s názvem 
Veselá vařečka. Tentokrát šlo o 10. 
ročník a rolí porotců se chopili hosté 
zvučných jmen.

Jolana Voldánová, Václav Knop 
a Petr Vydra – to jsou osobnosti, 
které můžete jednak znát z médií, 
jednak jde o lidi se vztahem k na-
šemu regionu. A právě proto všichni 
jmenovaní pozvání přijali a stali se 

porotci jubilejního ročníku tradiční 
veselské soutěže. Původně přislíbil 
účast ještě ředitel Zoo Praha Miro-
slav Bobek, ale z rodinných důvodů 
se nakonec účastnit nemohl. Kromě 
omluvy však poslal volné vstupenky 
do zoo jako odměnu pro nejlepší 
cukráře.

Jubilejní ročník byl ve zname-
ní nadprůměrné účasti. Celkem na 
náves dorazilo více než sto návštěv-
níků. Soutěžních dobrot bylo třicet. 
S výsledky soutěže se můžete se-
známit v infoboxu. Nechyběla živá 
hudba, o kterou se postarala kapela 
Jiviňanka.

Moderátorem soutěže byl Ond-
řej Lochman, který soutěž zakládal a 
moderuje ji od prvního ročníku.

Gratulujeme všem vítězům a 

těšíme se na další ročník Veselé 
vařečky.

Petr Novák,
Mnichovohradistsko.cz

Jablka vzpomínek: bude se soutěžit o nejlepší štrúdl
V pátek 6. října prostoupí Muzeum 
vystěhovalectví do Brazílie v Náhlo-
vě vůně jablek a štrúdlů, neboť Geo-
park Ralsko zde pořádá každoroční 
oblíbenou akci Jablka vzpomínek. 
Letos se koná již pátý ročník. Sou-
částí programu, který začne v 16 
hodin, bude ochutnávka letošní úro-
dy ze zaniklých obcí, beseda o za-
kládání komunitních nebo školních 
sadů, ukázka moštování či soutěž o 
nejlepší štrúdl. 

Hostem akce bude Anna Hud-
ská ze spolku Zazemí z Turnova, 
která představí své mnohaleté zku-
šenosti se zakládáním komunitních, 
tedy sdílených, sadů a také s mož-
ností vybudovat sad na školních 
pozemcích. „Takové aktivity jsou 
nám jako geoparku blízké, protože 
již čtvrtým rokem realizujeme projekt 
Stromy do škol, v rámci kterého si 
školy v regionu mohou na vlastním 
pozemku zasadit strom se zachrá-
něnou regionální odrůdou právě ze 
zaniklých obcí Ralska,“ doplňuje 
ředitelka geoparku Lenka Mrázová.

Program však nebude jen o jab-
loních. Název napovídá, že součástí 

akce je i oživení paměti na zaniklé 
obce v Ralsku. Právě tomuto tématu 
se bude věnovat další část progra-
mu – přednáška Ludmily Hůrkové z 
oddělení uměleckohistorické topo-
grafie Ústavu dějin umění Akademie 
věd. Již druhým rokem se menší tým 
z Ústavu dějin umění věnuje umě-
leckohistorickému průzkumu Ralska, 
který spočívá ve fotodokumentaci, 
práci s archivními materiály, jako 
jsou matriky, mapy, gruntovní knihy 
a písemné operáty Stabilního katas-
tru. Ludmila Hůrková představí nové 
poznatky právě o obci Náhlov, která 
nikdy zcela nezanikla, ale jejíž podo-
ba se samozřejmě vlivem fungování 
vojenského výcvikového prostoru 
Ralsko značně změnila. Účastníci 
se tedy mohou těšit na historické 
fotografie a staré mapy.

Akce je zdarma. Je podpořena 
Libereckým krajem, Městem Ralsko 
a Mimoň.

Kde se vzaly jabloně v Ralsku?
Oblast Geoparku Ralsko byla 

kdysi prosperující krajinou s množ-
stvím malebných soběstačných 

vesniček roztroušených mezi lesy 
a poli. V průběhu 20. století byl ale 
tento historický ráz kulturní krajiny 
hrubě narušen pobytem tří armád, v 
důsledku čehož byla nejen z prosto-
ru zcela odsunuta většina civilního 
obyvatelstva (českého i německé-
ho), ale z povrchu zemského zcela 
zmizelo přes 20 osad. Bývalé cha-
lupy, statky, domovy, kostely – to 
vše posloužilo vojákům jako cvičné 
cíle, zůstala jen holá krajina a nové 
stavby sloužící vojenským účelům. 
Po odchodu sovětské armády vlá-
du nad prostorem postupně získala 
zpět příroda a mizí i poslední stopy 
bývalých vesnic. Jejich svědci však 
stále zůstávají na svém místě – sta-
ré ovocné stromy. 

Tyto staré stromy se Geopark 
Ralsko snaží zmapovat a určit, čas-
to jde o specifické staré regionální 
odrůdy, jejichž určení je dnes již 
komplikované či téměř nemožné. Z 
roubů některých jabloní a hrušní v 
péči zkušených zahradníků vyrostly 
nové stromky, ze kterých pracovníci 
a přátelé Geoparku Ralsko vysa-
dili novou alej u zaniklé obce Dolní 

Novina, nazvanou Alej vzpomínek. 
Jabloně a hrušně starých odrůd díky 
Geoparku již zdobí i školní zahrady 
některých přilehlých obcí, kam je za-
sadily samy děti.

Více o geoparku i jím pořáda-
ných akcích naleznete na www.geo-
parkralsko.cz.

Lenka Mrázová,
Geopark Ralsko

Výzva pro veřejnost
Přijďte na akci, přineste vlast-
ní upečený štrúdl a zúčastněte 
se soutěže! Každý návštěvník 
akce se může zapojit. Jediné, co 
soutěžící musí udělat, je přinést 
vlastní štrúdl. Hlasovat nebude 
odborná porota, ale přímo účast-
níci. Každý má právo jednoho 
hlasu, kterým může podpořit ten 
štrúdl, který mu nejvíc chutná. 
Odměnou pro vítěze bude již 
tradičně Jablkovice, regionální 
produkt Libereckého kraje. 

Podzimní prázdniny patří 
festivalu Disney 100
Na letošní rok připadá 100. výro-
čí založení amerického filmového 
studia Walta Disneyho. Distribuční 
společnost Falcon nabízí při této 
příležitosti (nejen) dětským divákům 
exkluzivní projekce čtyř  oblíbených 
animovaných filmů tohoto studia. 

Filmy jsou nabízeny pouze jako 
celek a v předem daných termínech 
o letošních podzimních prázdninách 
ve dnech 26. až 29. října. Uvidíte 

filmy Na vlásku, Ledové království, 
101 dalmatinů a Lví král. 

Tyto snímky budeme promítat 
v těchto dnech vždy od 15 hodin 
za jednotnou cenu 100 Kč. Věří-
me, že si najdete čas zavzpomínat 
na animovanou klasiku a navštívíte 
Disneyho unikátní festival!

Marcela Jindříšková,
Kino Mnichovo Hradiště

Výsledky soutěže
1. místo – Lidmila Brzobohatá, medové řezy

2. místo – Veronika Drahoňovská, minidortíky
3. místo – Nikola Raimová, karamelové hrušky

Cena pro přespolní – Jana Janů, koláče od babči
Cena pro nejmladší cukráře – Lucie Šnokhousová, brownies se slaným  

karamelem
Cena tradice – Jarmila Česáková, rybízové řezy
Cena Veseláků – Ivana Machová, kávové řezy
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Základní umělecká škola se raduje, dočkala 
se zbrusu nového koncertního křídla

Hola, hola, škola volá…
Právě toto zvolání zaznělo v pondě-
lí 4. září v oušcích našich bývalých 
žáčků. Místo nich k nám do Mateř-
ské školy Mírová nastoupili noví, 
mladší kamarádi. Po adaptačním 
období, které děti zvládly v poklidu, 
se hned rozjely akce a zábava. Nej-
starší děti ze tříd Hruštička a Beruš-
ka začaly jezdit na plavecký výcvik 

Budovou základní umělecké školy 
se většinou rozléhá hudba a zpěv. 
Prázdninové ticho však v pátek  
1. září vystřídalo těžké oddychování 
a následně zvonivé tóny klavíru ozý-
vající se ze zrcadlového sálu. A ne 
ledajakého klavíru. Nového koncert-
ního křídla!

Žákům hudebního oboru ZUŠ  
Mnichovo Hradiště byly dosud  
k dispozici dva koncertní klavíry, 
Steinway & Sons ze 30. let minulého 
století a o něco mladší August Förs-
ter, který v roce 1977, tehdy ještě li-
dová škola umění, získala z dědictví 
po soukromé učitelce hry na klavír z 
Březiny. Navzdory dlouhodobé péči 
o oba zmiňované nástroje si peda-
gogové na nový klavír mysleli roky. 
Letos realizaci jejich přání urychlila 
i  probíhající transformace školy v 
příspěvkovou organizaci města, 

„Na nový klavír jsme si šetřili 
mnoho let. Nové klavírní křídlo dnes 
totiž běžně stojí jeden a půl milionu 
korun, takže to ani zdaleka není lev-
ná záležitost. Navíc jsme věděli, že 
chceme investovat do nástroje na 
vysoké úrovni,“ vysvětluje ředitelka 
ZUŠ Eva Ševců.

Ředitelka jednala s Radou Stře-
dočeského kraje a společně s členy 
hudebního oboru, kolegyněmi peda-
gožkami, které hru na klavír vyučují, 
vybíraly z několika firem, které kla-

víry vyrábějí. V jejich showroomech 
učitelky vyzkoušely celou řádku 
nástrojů a vybíraly ten nejvhodnější. 
Uvažovalo se mimo jiné o Petrofu, 
Yamaze či firmě Hofman, nejvíce 
však klavíristky oslovil nástroj firmy 
C. Bechstein, na který nakonec pad-
la volba. Firma navíc škole nabídla 
mimořádně příznivou cenu a ještě 
úhradu nákladů na přepravu a ná-
sledná ladění a servis.

Poté, co rada kraje nákup v čer-
venci odsouhlasila, proběhl během 
prázdnin podpis smlouvy a v první 
zářijový den, tedy symbolicky v prv-
ní den nového školního roku, přijel 
nový klavír do Mnichova Hradiště.

Čtyři stěhováci z firmy Stěho-
vání Vávra si s rozměrným klavírem 

poradili jako naprostí profesionálové. 
Do podkrovního zrcadlového sálu 
školy vynesli nejprve nohy klavíru  
a drobné příslušenství, následně ná-
stroj zabalený do dek a smršťovací 
folie vyložili z dodávky a na vozíku 
přemístili pod schodiště. Tady začala 
ta největší práce – nasadit popruhy, 
klavír zvednout a bezpečně dostat 
až pod střechu. S několika přestáv-
kami se přesun podařil, navzdory 
několika ohybům schodiště, kde byl 
průchod skutečně tak tak. Cestou 
však neutrpěl ani nástroj ani schody. 
Během půlhodinky už stály na sále 
vedle sebe klavíry dva. Jeden lesk-
noucí se novotou, druhý pamatující 
desítky a desítky žáků.

Ani z podkrovního podlaží však 

speditéři neodcházeli jen tak. Kla-
vír firmy August Förster zabalili na 
cestu a snesli jej do přízemí. Odtud 
klavír putoval dodávkou do poboč-
ky ZUŠ v Bakově nad Jizerou, kde 
bude využíván také k výuce a kon-
certování, než se pravděpodobně 
vrátí do školy v Mnichově Hradišti 
v Palackého ulici do nově vzniklých 
prostor hudebního oboru.

Nezbývá než popřát ZUŠ a jejím 
žákům, aby klavír dlouho a výborně 
sloužil a byl zdrojem radosti pro 
mnohé mladé umělce, kteří právě 
za jeho klaviaturou budou získávat  
a prohlubovat svou lásku k hudbě.

Martin Weiss

Nový rok na Gymnáziu Mnichovo Hradiště
Ano, vím dobře, že rok podle ka-
lendáře končí 31. prosince a začíná  
1. ledna. My, co denně chodíme do 
školy, to ale máme jinak – běh času 
členíme dle roků školních. A nový 
školní rok začal zhruba před měsí-
cem nástupem žáků a studentů do 
školy v pondělí 4. září. U nás na 
gymnáziu začal dobře: Studenty če-
kala počítačová pracovna osazená 
novými, výkonnými počítači (už bylo 
na čase, těm původním bylo více 
než 10 let), nové tabule (i interaktiv-
ní) v některých třídách a lepší pod-
mínky pro využití IT díky pořízení 
nového serveru. Prokoukly také dvě 
učebny – jedna po výměně podlaho-
vé krytiny a ta druhá díky renovaci 
sádrokartonové stěny a výmalbě. 

Školní rok se rozjel naplno hned 
od začátku. Tyto řádky píši během 
druhého zářijového týdne, konkrétně 
ve čtvrtek. Škola je dnes vzácně ti-
chá. To proto, že je tu přítomno pou-
ze sedm tříd z dvanácti – ti ostatní 
se učí také, ale jinde a jinak: Primáni 
intenzivně pracují na vzájemném 
seznamování a vytváření pravidel 
soužití ve třídě na adaptačním po-
bytu v Českém Dubu (ve středu se 
tam vystřídali se studenty 1. A), sep-
timáni a třeťáci jezdí na kole, hrají 
soft- či volejbal nebo se věnují dal-
ším nejen pohybovým aktivitám na 
týdenním sportovním kurzu (taktéž  

v Podještědském sportovním areálu 
v Českém Dubu) a třídy 2. A a sexta 
se zrovna dnes zúčastní programu  
v Psychiatrické nemocnici Kosmo-
nosy v rámci Dne duševního zdraví 
(vloni v předmětu základy společen-
ských věd probírali učivo z psycholo-
gie a třeba i téma poruchy osobnos-
ti, závislosti atd., takže návštěva na 
této akci je pro ně praktickým dopl-
něním teoretických znalostí). Vraťme 
se ale do školy. Za chvíli sem dorazí 
ambasador programu DofE (vyso-
koškolák z Prahy) a bude postupně 
v kvartě, kvintě a 1. A představovat 
tento mezinárodní program, do kte-
rého se naše gymnázium nově za-
pojuje.

Příští pondělí se prima, 3. A 
i septima vrátí do lavic, kde se mi-
mochodem také dají dělat zajímavé 
věci. Jeden z probíhajících projektů 
popisuje učitelka výtvarné výchovy 
Eva Kozáková: „Studenti gymnázia 
se ochotně připojili do projektu, který 
pořádá dobrovolnické centrem Klau-
diánovy nemocnice v Mladé Bolesla-
vi a který vznikl u příležitosti Meziná-
rodního dne srdce 29. září. Studenti 
malují, lepí, šijí, různě vytváří přání 
s motivem srdce, které poputuje do 
nemocnice pacientům a pracovní-
kům, aby jim přání rozjasnilo den, 
aby jim radost z přání přitáhla zdraví. 
Aby je přání rozveselilo a pomohlo 
jim potlačit chmury a posílit energii  

k léčení. Některá přání jsou adre-
sovaná lékařům a sestrám za jejich 
péči a nepostradatelný smysl pro 
lidskost v jejich přístupu. Každé 
přání, která vytváří studenti od pri-
my po sextu, jistě potěší obdarova-
ného. Milá a laskavá slova, která 
studenti píší, nejsou klišé typu „Brzy 
se uzdrav“ nebo „Brzké uzdravení“ 
–  jsou to i dlouhé dopisy, hádanky, 
hlavolamy psané upřímným dětským 
srdcem.“

K naší škole už neodmyslitelně 
patří evropský program Erasmus+. 
Už v posledním zářijovém týdnu 
vyjede osm studentek v doprovo-
du dvou učitelek do nizozemského 
Rotterdamu. Zde navštíví střední 
školu Wolfert Tweetalig, kde budou 
mít možnost zúčastnit se výuky, di-
vadelní dílny a také představit svůj 
celoroční projekt s názvem Anna 
Franková. Vyvrcholením tohoto pro-
jektu bude návštěva muzea Anny 
Frankové v Amsterdamu. 

Nenudíme se. Jsme přesvěd-
čeni, že škola má nabízet poznání 
nejen z učebnic. O dalších aktivi-
tách našeho gymnázia se dočtete 
na www.gmh.cz (na staré adrese tu 
najdete inovované webové stránky, 
ze kterých máme radost). 

Lenka Sosnovcová, 
Gymnázium Mnichovo Hradiště

Prima na adaptačním pobytu v Českém Dubu.

Pohádkový rok ve školce
Začal nový školní rok a s jeho pří-
chodem jsme v naší mateřské škole 
opět přivítali nové kamarády. Co no-
vého na děti čekalo? 

První změna je viditelná hned 
při vstupu na zahradu – máme nová 
barevná vrátka, která pomohou za-
jišťovat bezpečný pobyt dětí na škol-
ní zahradě. Když popojdete dále, 
uvidíte nové ohrazení okolo velké 
průlezky. Bude sloužit k zadržování 
kamínků, které dříve často padaly do 
trávy. Zároveň jej mohou využít děti, 
které si potřebují chvilku odpočinout, 
k posezení. 

Ve druhé třídě se o prázdni-
nách muselo kopat. Po 43 letech 
bylo třeba vyměnit vedení vody od 
meziskladu přes třídu, kuchyňku až 
na chodbu. Práce se zdařila, takže  
v pondělí 4. září jsme mohli ve škol-
ce přivítat všechny děti. Rodiče nově 
příchozích měli možnost společně  
s dětmi vstupovat do tříd, a usnadnit 
jim tak adaptaci na nové prostředí. 
Většinu dní nám sluníčko přálo, 
takže jsme co nejvíc času společně 
trávili na školní zahradě.

A jaký bude nový školní rok? 
Zvolili jsme motto: „Můj pohádkový 
rok“. Na každý měsíc je vybraná 
jedna klasická pohádka, která se 
promítne, pokud možno, do všech 
činností nebo děti bude aspoň mo-
tivovat ke hrám, cvičení či jiným 
činnostem. Dětem se vybrané motto 
moc líbí a snaží se zapojovat do vý-
běru činností. 

Co jsme ještě na začátku školní-
ho roku stihli? Nejstarší děti navštívi-
ly v pátek 15. září letiště v Hoškovi-
cích, kde probíhal Den s NATO. Moc 
si ho užily, neboť si mohly prohléd-
nout nejen letadla, velký vrtulník, ale 
i hasičská auta.  Plnily také drobné 
úkoly na několika stanovištích. 
Dozvěděly se spoustu zajímavých 
informací nejen o práci hasičů, po-
licie či zdravotníků, ale třeba i to, jak  
a proč jsou na letištích užiteční drav-
ci. 

Toliko první zářijové střípky ze 
školky v Jaselské ulici. 

Pavlína Bešíková,
Mateřská škola Jaselská

do Jičína.  V pátek 15. září na tři tří-
dy čekal výlet na letiště do Hoškovic, 
kde probíhal den NATO. V září nás 
také čekal týden „Pěšky do školky“  
a další zajímavé aktivity.

Michaela Novotná, 
Mateřská škola Mírová

V sobotu 14. října vás zveme na 
Den otevřených dveří v SOU Hubá-
lov, který je určen nejen zájemcům  
o studium, ale i široké veřejnosti.

Chcete vidět, jak vypadá škola  
s rodinnou atmosférou, která připra-
vuje budoucí šikovné řemeslníky? 
Líbí se vám RC modely autíček a 
chcete je vidět závodit? Máte děti, 
které rády soutěží a plní zábavné 
úkoly? Jste bývalí mistři, učite-
lé nebo žáci naší školy? Tak vás 

všechny zveme na sobotu 14. října 
mezi 9. a 12. hodinou do Hubálova. 
Čeká vás dopoledne plné setkání, 
zábavy, soutěží, dobrého jídla a mi-
lých lidí. V prostorách školy a dílen 
nám budou pomáhat současní žáci, 
tak se od nich můžete dozvědět, jak 
se jim ve škole líbí a co u nás máme 
zajímavého.

Těšíme se na vás.

Mistři a učitelé SOU Hubálov

Potkáme se v Hubálově
Rybáři z Mnichova Hradiště si dovo-
lují pozvat všechny děti od prvních 
tříd výše do rybářského kroužku. 
Scházíme se vždy v pondělí od 
15:30 hodin na RMV Veselá, kde se 
již od začátku budeme věnovat lovu 
ryb udicí. Až se nám zkazí počasí, 
venkovní hodiny ukončíme opéká-
ním vuřtů a přesuneme se do Vol-
nočasového centra. Děkujeme za 
podporu městu Mn. Hradišti a ČRS 
SÚS. Budeme se těšit! (jd)

Rybářský kroužek začíná
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Na Ouklej Cupu ve Veselé padl rekord, 
Slánští ulovili sedmnáctikilového kapra

Výlet do Babiččina údolí a Kuksu

Novinky z Domova Modrý kámen
Léto se nám nachýlilo ke konci. 
Děkuji personálu Domova Modrý 
kámen, že jsme společně zvládli 
překlenout vcelku náročné období, 
kdy si personál vybíral dovolenou, 
aby během ní načerpal nové fyzic-
ké i psychické síly, které jsou k této 
práci moc potřebné. Chod zařízení 
byl zajištěn vždy tak, že naši klienti 
nepocítili jakoukoliv změnu a dostala 
se jim péče, na jakou jsou zvyklí. 

Nyní se s chutí můžeme pustit 

plni elánu do nové práce. Od ledna 
2023 jsme součástí projektu rozvoje 
paliativní péče v pobytových sociál-
ních službách pro seniory. Zapojení 
do projektu obnáší zdolání v první 
řadě spousty administrativní práce, 
proškolení personálu, metodické 
nastavení, navázání spolupráce  
s koordinátorem paliativní péče  
a odbornými lékaři. Pro ty, kteří ne-
znají význam slov „paliativní péče“, 
lze ve zkratce říct, že se jedná o péči 

v závěru života, tak jak by si ji náš 
klient přál. Pro spousty našich kli-
entů je velmi důležité mít tuto oblast 
vyřešenou. Popis péče v závěru ži-
vota je založen na hlubší komunikaci 
klíčového pracovníka, vedoucí týmu 
s klientem, jeho rodinou a blízkými. 

Cílem péče v závěru života 
našich klientů je, aby mohli v klidu 
dožít v místě, který je pro ně domo-
vem. Na nás je nyní vytvořit takové 
podmínky, abychom našim klientům 

i jejich rodinám toto mohli dopřát. Do 
konce roku 2023 plánujeme úpravu 
prostor, které budou moct využít ro-
dinní příslušníci jako zázemí, pokud 
budou chtít být svému blízkému po 
celou dobu jeho odcházení nablízku. 
Tento projekt je podpořen nadačním 
fondem Abakus a my znovu děkuje-
me, že můžeme být jeho součástí.

 Renata Poláková, ředitelka 
Domova Modrý kámen

Mladoboleslavský spolek Senioři 
nejen sobě zve zájemce z Mnicho-
vohradišťska na říjnový výlet, na 
který vypravuje autobus s možností 
nástupu v Mnichově Hradišti, Veselé  
a Bakově nad Jizerou. V úterý 10. 
října bude cílem výletníků Babiččino 
údolí proslavené Boženou Němco-
vou a hospitál Kuks.

Účastníci zažijí dvou- až tříhodi-
novou komentovanou prohlídku Ba-
biččina údolí s průvodcem dle zvo-
leného okruhu (je možné navštívit 
zámek, zámecký park, Rudrův mlýn, 
vodní mandl a Staré bělidlo). Poté 
se přesunou do obce Kuks, kde se 
pěšky přesunou přes kukské údolí 
do areálu hospitálu a absolvují ho-
dinovou prohlídku. Následovat bude 
volný program.

Autobus s výletníky bude vyrá-
žet v 7 hodin z Mnichova Hradiště od 

zdravotního střediska, v 7:30 hodin 
si nastoupí cestující u mladobole-
slavského Domu kultury. Návrat do 
Mladé Boleslavi se očekává kolem 
18. hodiny. Cena dopravy činí 360 
Kč na osobu.

Přihlásit se na zájezd je možné 
e-mailem na adresu info@seniorine-
jensobe.cz. Pro osobní přihlášení je 
možné využít i kancelář sekretariátu 
společnosti Malyra (Na Návsi 229, 
Mnichovo Hradiště – Veselá, a to od 
pondělí do pátku mezi 8. a 14. ho-
dinou) nebo pracoviště fyzioterapie 
Malyry (Víta Nejedlého 596, Mnicho-
vo Hradiště). 

Veškeré podrobnosti včetně ka-
talogu výletů na celý rok 2023 najde-
te na webu www.seniorinejensobe.
cz. Bližší informace poskytne také 
Pavel Svoboda na telefonu 702 051 
284. (wes)

Klienti, současní i bývalí zaměstnan-
ci, spolupracující lékaři a organiza-
ce, zástupci města i veřejnost se 
koncem června zúčastnili ve Veselé 
na zahradě Domu Ludmila oslavy 
25. výročí založení společnosti Ma-
lyra. Mezi významnými hosty nechy-
běl kromě starosty Mnichova Hradi-
ště Jiřího Plíhala také místostarosta 
města a zároveň poslanec PSP ČR 
Ondřej Lochman.

Oslavy však pokračují a překle-
nou se dokonce do příštího roku. 
Malyra byla sice založena v červnu 
1998, ale až v roce 1999 se jí poda-
řilo uzavřít smlouvu se zdravotní po-
jišťovnou na domácí zdravotní péči, 
dodnes jednu z nejvýznamnějších 
aktivit tohoto nestátního zdravot-
nického zařízení. V dalších letech 
následovala smlouva na rehabilitaci 
a fyzioterapii a řada dalších milní-
ků – postupné rozšiřování služeb, 
transformace na společnost s ru-
čením omezeným a otevření Domu 
Ludmila ve Veselé.

Zakladatelka společnosti Ka-
mila Sedláková zpočátku pracovala 
jako sestra sama, v současné době 
je Malyra profesionální organizací  
s desítkami zaměstnanců, která po-

skytuje domácí zdravotní péči kromě 
Mladoboleslavska také na Turnovsku 
a Železnobrodsku, sociální služby  
v Domě Ludmila, ale nabízí také 
třeba půjčování kompenzačních po-
můcek.

Sociální služby v Domě Ludmila 
jsou dlouhodobě podporovány měs-
tem Mnichovo Hradiště.

Za bohulibou dlouholetou čin-
nost Kamily Sedlákové zazněla na 
oslavě slova díků z úst přítomných 
hostů, dlouholetých spolupracov-
níků i rodiny. Poté již následovalo 
příjemné posezení u občerstvení 
a vzpomínání. Vzpomínání, které 
bude zároveň v nejbližších měsí-
cích trvale zaznamenáno. K výročí 
Malyry se totiž chystá brožura, která 
připomene čtvrtstoletí jejího fungo-
vání. V této souvislosti Malyra prosí 
své bývalé zaměstnance, pacienty 
a jejich rodiny, ale i veřejnost o ja-
kékoliv vzpomínky či fotografie spo-
jené s její činností od roku 1998 do 
současnosti. Pokud můžete pomoct, 
ozvěte se na telefonní číslo 724 700 
656. Podrobněji jsme o výzvě psali  
v letním čísle Kamelotu.

Petr Novák 

Malyra oslavila čtvrtstoletí, 
připravuje vydání brožury

Charita hledá 
pečovatelku

Charita Litoměřice je na poli sociál-
ních služeb důležitým aktérem. Ak-
tuálně hledá nového kolegu na po-
zici pracovník v sociálních službách 
(pečovatelka) pro práci v Mnichově 
Hradišti, Bakově nad Jizerou a Mla-
dé Boleslavi. Uchazeč by měl být 
aktivním řidičem. Kurz pracovníka  
v sociálních službách je výhodou, 
ale není pro nástup podmínkou.

Bližší informace na tel. čísle 
731 402 442 sdělí vedoucí střediska 
Charitní pečovatelské služby Mni-
chovo Hradiště Vladimíra Havránko-
vá. (wes)

Již 9. ročník závodu v lovu kaprů při-
pravila parta nadšenců z Ouklej tea-
mu ve spolupráci s místní rybářskou 
organizací v Mnichově Hradišti. Na 
pravidlech a závodnících se od prv-
ního ročníku „téměř“ nic nezměnilo. 

Losování sektorů proběhlo tra-
dičně ve čtvrtek. Samotný závod 
začal v pátek ráno. První bodovaný 
úlovek byl hlášen chvilku po za-
hájení. Rozhodčí zamířili na první 
stanoviště kde tým Sumci.COM jako 
první zahřál váhu. Body do tabulky 
a výhra v soutěži Rybářských potřeb 
Na Háku rozhodně potěšila. A jelo 
se dál…

Přes vysoké denní teploty měly 
ryby žravou. Týmů bez zápisu na 
velké přehledné tabuli u hlavního 
stanu stále ubývalo. Hned první 
závodní den mělo několik týmů tři 
bodované úlovky. Začalo přepisová-
ní toho nejmenšího. Druhý závodní 
den začal výborně pro tým S&S. 
Na podložce skončil nejtěžší kapr  

z celé historie závodů. Čísla na váze 
dlouho poskakovala až se zastavila 
na hodnotě 16,98 kg. Rozhodně 
to byla hozená rukavice, kterou se 
ovšem nikomu nepodařilo překonat. 
Tým získal cenu za nej úlovek. Jak 
se závod blížil ke svému konci, volná 
pole na tabuli se neustále zaplňova-

la. V noci si tým Prambocarp připsal 
13.300 bodů za krásného kapra 13,3 
kg a posunul se na třetí místo. I další 
týmy zaznamenaly body, a zvedaly 
tak svůj celkový součet. V děvět ho-
din ráno oznámil klakson konec.  

Závodníci si pochvalovali krás-
nou vodu, nádherné prostředí naší 

pískovny a perfektní, přátelskou až 
rodinnou organizaci závodu. Ouklej 
team zase na oplátku děkuje týmům 
za bezproblémový průběh a také 
všem, kteří se přišli na závody po-
dívat. 

Závěr bude tradičně patřit part-
nerům závodu: Pára z navijáku, Ry-
bářské potřeby Na Háku, Comfeel, 
Řeznictví Dvořák, Ecoglass a. s., 
Soukromé rybaření Domousnice, 
Jezero Borek, Pivovar Klášter, Black 
Carp, Emers Fish, Mikbaits, Rösler 
– Jídelna v Jiráskovce, Občerstvení 
u Kozáka, Truhlářství Ondřej Tuček, 
město Mnichovo Hradiště a ČRS 
MO Mnichovo Hradiště. Díky!

Konečné pořadí: 1. S&S 35,35 
kg (Slánský P., Slánský J., Slánský 
V.) 2. Ztrouchnivělé pruty II. 28,67 
kg (Blechta, Balcar), 3. Prambocarp 
team 27,42kg (Jozífek, Machová) 
Více na www.ouklejteam.com.              

Ouklej team

Akrobatické modely letadel opět brázdily nebe nad letištěm v Horní Bukovině
Modelářský klub Mnichovo Hradiště 
uspořádal v sobotu 9. září pod patro-
nací města, další ročník soutěže ak-
robatických rádiem řízených modelů 
letadel. Soutěž se konala na letišti  
v Horní Bukovině za slunečného po-
časí s příjemným větříkem. 

Modely, které v závodě starto-
valy, dosahují rozpětí křídel až 3,5 
metru a jsou poháněny spalovacími 
motory s docela slušnými výkony. 
Opět se létalo v kategoriích Basic 
a Sportsman. Kategorie Basic je 
jednodušší s méně obtížnými akro-
batickými prvky v sestavě a létají ji 
mladí a méně zkušení piloti. Kate-
gorie Sportsman už obsahuje hodně 
náročné akrobatické prvky a vyža-

duje zkušené piloty. Výkony pilotů  
v obou kategoriích byly velmi dobré 
a to se projevilo i na bodování roz-
hodčích. Bodové rozdíly mezi výko-
ny jednotlivých pilotů nebyly velké  
a v jednotlivých kolech se pořadí pi-
lotů měnilo. Létala se celkem tři kola 
a rozhodující byl součet bodů. 

Někteří piloti přijeli už v pátek, 
několik i s rodinami, a tak večer 
proběhl ve společenském duchu, 
ale hlavně v duchu odborných dis-
kuzí pilotů a předávání zkušeností. 
Nejvzdálenější účastník přijel  ze 
Sokolova. 

V sobotu byla v 8:45 hodin za-
hájena rozprava a předletová přípra-
va a v 9 hodin šel první pilot na start. 

Sobotní vedro bylo nepříjemné pro 
rozhodčí, kteří musí být v průběhu 
soutěže na stanovišti rozhodčích, 
vystaveni přímému slunci s očima 
upřenýma k obloze. Proto využívali 
každé přestávky k ochlazení ve stí-
nu. Soutěž byla ukončena v 16 hodin 
vyhlášením výsledků a předání po-
hárů a věcných cen, které věnovalo 
město. Z našich pilotů se nejlépe 
umístil v kategorii Basic na 3. místě 
Pavel Ernst a na 4. místě Jakub Šte-
fánik. Rozhodčí i piloti ocenili velmi 
dobrou přípravu soutěže a těší se na 
jarní ročník v roce 2024.

Arnošt  Vajzr,
Modelářský klub Mn. Hradiště

CHODÍM PO MĚSTĚ
Dnes k hradišťským kuřákům. Mít tu moc, zavedla bych městskou daň kuřáka, 
přičemž za nezletilce by ji platili rodiče. Pokud by ten, kdo odhodí nedopalek, 
byl přistižen „při činu“, musel by navíc zaplatit velmi vysokou pokutu. Když 
podobná opatření platí a přinášejí výsledky v některých několikamilionových 
velkoměstech v Asii, moc bych se divila, kdyby to nešlo v našem miniměstě!

MINIRUBRIKA LIBUŠE VONÁSKOVÉ O VĚCECH KOLEM NÁS
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Léto hasičů z Dneboha
Pro někoho čas odpočinku, pro 
mužstvo Sboru dobrovolných hasi-
čů Dneboh čas nejintenzivnějších 
tréninků. Po podařeném krajském 
kole soutěže se naši probojovali na 
mistrovství ČR a ani v celorepubliko-
vé konkurenci se neztratili. Mistrov-
ství probíhalo od 25. do 27. srpna 
na fotbalovém stadionu FK Baník 
Sokolov. Jednalo se o soutěž pro-
fesionálních i dobrovolných hasičů, 
jíž se zúčastnilo celkem 17 družstev 
mužů. Nebudeme to déle protahovat 
– dnebožští hasiči se na mistrovství 
ČR umístili na krásném sedmém 
místě. Výjezd SDH podpořilo město 
Mnichovo Hradiště.

SDH Dneboh nejenom objíždí 
soutěže zařazené do Jizerské ligy, 
ale také jednu pořádá. V neděli 10. 

září proběhl ve Dnebohu tradiční 
Pohár Drábských světniček, kde se 
představilo 19 ženských a 26 muž-
ských družstev, což byla v letošním 
seriálu Jizerské ligy nejhojnější 
účast. Taktéž diváci neváhali zafan-
dit svým favoritům a pochutnat si na 
místních vyhlášených smaženkách. 
Ještě je potřeba dodat, že s časem 
16,47 sekundy zvítězilo mužstvo 
Olešnice. Mezi ženami vyhrála 
děvčata z Ploukonic s časem 16,33 
sekundy. Dneboh bral za 4. místo 
bramboru.

Soutěž odpoledne pokračovala 
okrskovou soutěží, kde Dneboh opět 
předvedl svou extra třídu.

Za SDH Dneboh
Jana Šťastná

Stolní tenisté vyšlou do soutěží dospělých 
sedm družstev, zahrají si i první ligu

SDH Dneboh vzorně reprezentoval na Mistrovství ČR v požárním sportu.

Pohár Drábských světniček přilákal v rámci letošní Jizerské ligy nejvíc týmů.

Aktivní léto plné tenisu aneb Tenisový klub od července do září
Letní měsíce jsou pro tenisovou 
komunitu obdobím plným aktivit a v 
našem tenisovém klubu tomu neby-
lo jinak. Od července do září 2023 
jsme pořádali řadu událostí, kem-
pů a soutěží, které přinesly radost  
a vzrušení všem našim členům  
a návštěvníkům.

Červenec byl měsícem prázdnin 
a tenisových kempů. První z nich se 
nesl v duchu prestižní mezinárod-
ní soutěže Laver Cup, kde se proti 
sobě utkaly týmy hráčů z Evropy  

a zbytku světa. Kemp byl úspěšný 
nejen díky všem účastníkům, ale 
také díky příznivému počasí. Obědy 
nám zajistila místní školní jídelna, 
které tímto děkujeme. Po skončení 
kempu jsme pořádali celostátní tur-
naje mládeže, kde se předvedli na-
dějní mladí hráči.

V srpnu jsme organizovali další 
kemp pro tenisty, tentokrát s důra-
zem na soutěže jednotlivců. Kromě 
tenisu se soutěžilo v mnoha dalších 
disciplínách, jako je bränball, teni-

sové kvízy, závody na dřevěných 
lyžích a opičí dráha. Příští rok také 
plánujeme kemp určený pro teniso-
vé začátečníky.

Září se neslo v duchu prestiž-
ního celostátního turnaje dospělých 
kategorie B, který náš klub hostil. 
Přítomní diváci mohli sledovat mno-
ho kvalitních utkání. Vítězem v ka-
tegorii dvouhra se stal Ondřej Hujo  
z LTK Teplice a v kategorii čtyřhry 
zvítězila dvojice Marian Kubín a Ši-
mon Svoboda.

Letošní léto bylo pro náš klub 
plné aktivit a radosti z tenisu. Dě-
kujeme všem, kdo se podíleli na 
organizaci těchto akcí a těšíme se 
na další rok!

Kontaktní osoba pro další infor-
mace je Pavel Hron, kterého můžete 
kontaktovat na mobilním telefonu: 
728 886 979 nebo e-mailem: pa-h@
post.cz.

Pavel Hron,
Tenisový klub Mnichovo Hradiště

Účastníci mezinárodního Laver Cupu. Mladí hráči mohli své tenisové dovednosti rozvíjet v rámci kempů.

Žáci Sokola se na turnaji ve Vídni prosadili i v mezinárodní konkurenci

V právě začínající stolnětenisové se-
zóně vysílá mnichovohradišťský So-
kol do dlouhodobých mistrovských 
soutěží šest družstev mužů a jedno 
družstvo do Českého poháru. Právě 
v poháru už díky výhře 6:4 za stoly 
Sokola Stěžery postoupilo pohárové 
Áčko do 3. kola, kde ho čeká souboj 
s Elizzou Praha C o postup mezi nej-
lepších 12 týmů.

V dlouhodobých mistrovských 
soutěžích bude Mnichovo Hradiště 
reprezentovat na různých úrovních 
šest družstev pod písmenky A až 
F. Áčko bude letos svádět své boje 
v druhé nejvyšší soutěži – v 1. lize. 
S posunem mezi vrcholové stolně-
tenisové kluby republiky bylo třeba 
alespoň trochu posílit. To se podařilo 
angažováním karlovarského odcho-
vance a 84. hráče českého žebříčku 
Honzy Žaloudíka, který minulý rok 
působil v Budějovicích. Zároveň jed-
ná vedení oddílu s Ústím nad Labem 
a Elizzou Praha ohledně střídavého 
startu jednoho z jejich nadějných 
mládežníků. 

„Základ ligového družstva bude 

široký a umožní rotaci hráčů dle je-
jich aktuální formy nebo pracovního 
vytížení,“ glosuje nový kapitán Áčka 
Robert Jamrich. Soupisku Áčka tvo-
ří Jan Žaloudík, Radek Bukovský, 
Robert Jamrich, Vojtěch Košák, Jan 
Šimeček, Vlastimil Kolář, Michal 
Stránský a Petr Antoš. 

Poslední čtyři jmenovaní budou 
mít možnost nastupovat i v rámci 
Béčka, které vloni postoupilo do di-
vize – nejvyšší krajské soutěže. Pod 
vedením Pepy Orta bude chtít Béčko 
bojovat minimálně o postup do play-
-off. Svoji příležitost v týmu dostanou 
i Petr Dusil a Petr Šálený. 

Céčko v krajském přeboru II 
povede Luboš Trávníček a kromě 
něj budou osu týmu tvořit Petrové  
z Béčka a Jarda Koloc. Pro Céčko 
je jasným cílem pro nadcházející se-
zónu vyhnout se bojům o záchranu. 

V regionálních soutěžích budou 
v první až třetí třídě soutěžit druž-
stva D až F. Éčko i Efko oproti loňsku 
o třídu postoupili a jejich cílem je, 
stejně jako vloni, zapracovávat mla-
dé naděje do soutěží dospělých, kde 

budou sbírat zkušenosti.
Na závěr tohoto pingpongového 

nahlédnutí do rozbíhající sezóny 
se sluší pozvat na nejbližší domácí 

1. LIGA 
(sál sokolovny, Mn. Hradiště)

2. kolo So 07.10.2023 14:00, SMH A – TTC MS Brno A
3. kolo Ne 08.10.2023 10:00, SMH A – KST Nový Jičín A
6. kolo So 04.11.2023 14:00, SMH A –  TJ Ostrava KST C
7. kolo Ne 05.11.2023 10:00, SMH A –  SKST Havířov B

DIVIZE STŘEDOČESKÉHO KRAJE 
(sál sokolovny, Mn. Hradiště)

4. kolo So 21.10.2023 17:00, SMH B – SLAVOJ Obecnice A
5. kolo Ne 22.10.2023 10:00, SMH B – Sokol Hořovice A
6. kolo So 04.11.2023 17:00, SMH B  – TJ Neratovice A

7. kolo Ne 05.11.2023 13:00, SMH B – TJ Sadská A

KRAJSKÁ SOUTĚŽ II. TŘÍDY SK. A 
(herna st. tenisu, sokolovna Mn. Hradiště)

2. kolo So 07.10.2023 17:00, SMH C – TTC Kladno D
3. kolo Ne 08.10.2023 10:00, SMH C – Sokol Dolní Beřkovice

6. kolo So 04.11.2023 17:00, SMH C – TTC Brandýs n.L C
7. kolo Ne 05.11.2023 10:00, SMH C – TTC Bělá p. Bezdězem C

Rozpis domácích utkání 

utkání ligových a krajských družstev.

Jan Mareš,
TJ Sokol Mnichovo Hradiště

O víkendu 16. a 17. září se družstvo 
žáků Sokola Mnichovo Hradiště zú-
častnilo mezinárodního volejbalové-
ho turnaje ve Vídni. Desítka hráčů 
přivezla z rakouské metropole pohár 
za 3. místo. 

V sobotu zdolali naši hráči ve 
skupině Sokol Wien 2:0 (14,11) 
a Eugendorf 2:0 (11,8), přičemž 
ve druhém utkání si dobře zahráli 
i hráči z lavičky. Díky vítězství ve 
skupině postoupili kluci do nedělní 
finálové skupiny. Po dohrání jsme 
se ubytovali na studentské ubytovně 
na Mirtelgasse a večer jsme se za-
jeli podívat a pobavit do zábavního 
parku v Prátru. 

V neděli v naší skupině v úvod-
ním utkání zdolal rakouský mistr 
z loňské sezóny HotVolleys Wien 
vicemistry z Grazu. Poté jsme proti 
UVC Graz nastoupili my, ale ne-
zvládli jsme první sadu, kdy jsme 
soupeři pomohli velkým množstvím 

vlastních chyb. Ve druhé sadě jsme 
zvýšili bojovnost a povedlo se nám 
zachránit zázračně několik již téměř 
ztracených míčů. Soupeř znervózněl 
a v koncovce nám pomohl dvěma 
nevynucenými chybami vyhrát sadu. 
V tiebreaku byli ale nakonec hráči 
Grazu úspěšnější, když přesněji do-
hráli ubráněné míče, což se naopak 
nám nepodařilo. Sokol MH – UVC 
Graz 1:2 (-16,23,-10). 

Po přestávce na oběd jsme šli 
do boje s výrazně silnějším protivní-
kem. Hráči HotVolleys Wien nám ne-
dali šanci ani v jednom setu a kvalit-
ním podáním a důraznou hrou na síti 
likvidovali bod po bodu naši šanci na 
překvapení a porazili nás rozdílem 
třídy. HotVolleys Wien – Sokol Mn. 
Hradiště 2:0 (8,12). 

Útěchou nám může být, že žád-
ný ze soupeřů v turnaji nedopadl  
s HotVolleys lépe a hráči rakouského 
mistra převyšovali své protivníky jak 

výškou hráčů, tak jejich volejbalovou 
kvalitou.

Ve finále jsme tedy nevyhráli, 
ale zato jsme získali další podněty, 
na čem musíme do ostrého startu 

1. hotVolleys Wien
2. UVC Graz

3. TJ Sokol Mn. Hradiště (CZ)
4. VCU Wiener Neustadt

5. Union VV Döbling
6. TJ Sokol Wien V

7. VT Roadrunners Wien
8. UNION volleys 

Bisamberg-Hollabrunn
9. USC Eugendorf

Výsledné pořadí

vou špičkou této kategorie se náš vý-
kon již zas tak dobře nejevil. Musíme 
zapracovat na útoku a obraně na síti 
a zlepšit podání a přihrávku těžších 
skákaných podání. V tom jsme za 

svými soupeři ve finále zaostávali.
Za tým Sokola Mn. Hradiště 

nastoupili: Tomáš Skřivan, Jan Ška-
loud, Marek Jansta, Martin Benda, 
Michal Kloncko, Vítek kysela, Jakub 
Krejčiřík, Martin Pospíšil, Tomáš Do-
ležal a Vítek Pospíšil.

Jiří Skřivan
TJ Sokol Mnichovo Hradiště

sezóny ještě zapracovat, abychom 
příště v těžkých zápasech dopadli 
lépe. Sobotní výkony našeho týmu 
působily nadějně, ovšem v konfron-
taci s absolutní rakouskou volejbalo-
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Mnichovohradišťský spolek genealogů 
po letní přestávce opět zahájil schůzky

Přemýšleli jste 
někdy nad tím, jak 
žili vaši předkové? 
Máte doma staré 
rodinné svatební 

fotografie? Zajímá vás, jaká jsou 
nejčastější příjmení na Mnichovo-
hradišťsku? Hledáte rady, jak vyzpo-

vídat nejstarší členy vašeho rodu? 
Ptáte se, čím může být genealogie 
zajímavým koníčkem pro děti? 
Chcete pomoct s hledáním starých 
map, matrik a dalších dokumentů 
na internetu? Pak právě pro vás by 
mohla být zajímavá činnost Mnicho-
vohradišťského spolku genealogů, 

který se od roku 2017 schází každý 
měsíc s výjimkou letních prázdnin v 
Domě Ludmila ve Veselé. Ke každé 
schůzce se můžete připojit i on-line.

Nejbližší schůzky jsou naplá-
nované na úterý 17. října, úterý 14. 
listopadu a úterý 12. prosince, vždy 
od 17:30 hodin. Změna plánovaných 

INZERCE

Nadační fond ŠKODA AUTO spou-
ští další kolo grantového progra-
mu „Krakonošovy zahrádky“. Svůj 
projekt podporující biologickou 
rozmanitost přírody mohou na ad-
rese nfsa.grantys.cz přihlásit místní 
samosprávy a organizace nejen  
z Mladoboleslavska, ale i Rych-
novska či Vrchlabska a Jilemnicka. 
Do konce října 2023 mají možnost 
ucházet se až o čtvrt milionu korun.

O příspěvek z grantového pro-
gramu může požádat právnická 
osoba se sídlem v ČR, jejíž hlavní 
činnost nespočívá v podnikání nebo 
jiné výdělečné činnosti. „Města, 
obce, spolky, nadace, příspěvko-
vé organizace, školy, církve nebo 
ústavy – ti všichni mohou mít skvělý 
nápad, jak přispět k rozvoji biodiver-
zity v uvedených regionech,“ říká 
Ladislav Kučera, ředitel NFŠA. „Jde 
o podporu takových prvků, jako jsou 
například kvetoucí záhony, včelíny, 
hmyzí domky, broukoviště, ještěr-
koviště, ale také sběr dešťové vody, 
výsadba původních odrůd, budování 
biotopových jezírek, mokřadů, me-
andrů nebo tůní,“ upřesňuje. 

Podpořené projekty se budou 
realizovat na jaře 2024. V prvním 
kole výzvy uspěly například projekty
zaměřující se na návrat kriticky 
ohrožených druhů do krajiny. Vzo-
rovým příkladem z minulého kola 
Krakonošových zahrádek je vybudo-
vání nových tůní v lokalitách přírodní 
památky Dymokurské louky a obce 
Vlčí Pole na Mladoboleslavsku, kte-
ré realizoval Český svaz ochránců 
přírody Klenice (ZO ČSOP Klenice). 
Letos v březnu se tak i díky grantové 
podpoře NFŠA podařilo vybudovat 

prvních sedm tůní na Dymokursko-
-Bahenských loukách, které má ZO 
ČSOP Klenice dlouhodobě v péči.  
Dalších šest tůní potom ochránci 
přírody vybudovali na soukromém 
pozemku ve Vlčím Poli u Dolního 
Bousova. Tůně tady vznikly na pod-
máčené půdě, kde se v minulosti 
pravděpodobně mohl nacházet ryb-
ník. V těchto místech nyní ochranáři 
zaznamenali vzácné obojživelníky 
– rosničku, kuňku, ropuchu, čolka 
obecného a skokana štíhlého i hně-
dého. Zmíněné nově vybudované 
tůně tedy hned od začátku naplňují 
svou předpokládanou funkci a uka-
zují smysluplnost výzvy „Krakono-
šovy zahrádky“. Ochrana přírody 
a biodiverzity je ostatně jedním ze 
stavebních kamenů aktivit NFŠA. 

„Klíčovým cílem Krakonošových 
zahrádek je snaha o zvýšení zájmu
obyvatel o prostředí, v němž žijí,  
a jejich aktivní zapojení do péče  
o něj,“ shrnuje ředitel NFŠA Ladislav 
Kučera a dodává: „V neposlední 
řadě je program skvělým příkladem 
dialogu mezi NFŠA a odbornými 
partnery. Garantem je Správa Kr-
konošského národního parku (KR-
NAP), děkujeme také za partnerství 
CHKO Kokořínsko a CHKO Orlické 
hory a také Volkswagen Financial 
Services.“

Program je pojmenován po-
dle „Krakonošovy zahrádky“, místa  
v horní části krkonošské Úpské jámy,
které se vyznačuje bohatou biodiver-
zitou mnoha vzácných druhů fauny 
a flóry.

Ondřej Nečas
Nadační fond ŠKODA AUTO

Krakonošovy zahrádky podpoří 
biodiverzitu na Boleslavsku

Září bylo v Klubu českých turistů 
zasvěcené seniorským výletům

V září měli mladší členové výboru 
KČT mnoho povinností a zařizová-
ní se svými školáky, proto se všech 
výletů ujaly seniorské organizátorky. 
První zářijový výlet ve středu 6. září 
byl nasměrován z Mladé Boleslavi 
podél Jizery ke zřícenině hradu Mi-
chalovická putna až do Debře.

Následoval narychlo svolaný 
výlet na Jizerku v neděli 10. září. 
Procházka kolem rašeliniště Jizerky 
pod zářícím sluncem a bezmračnou 
oblohou nám zůstane ještě dlouho  
v paměti.

V dalším týdnu v úterý 12. září 
se uskutečnil výlet na Císařský ká-
men. Jednalo se o náročnější výstup 
z Jeřmanic až k rozhledně ve výšce 
637 metrů. Odměnou byl nádherný 
výhled na Javorník, Ještěd, Liberec, 
Jablonec, Černou Studnici, dokonce 
i na Trosky a Bezděz.

19. září byl realizován dlouho 
připravovaný autobusový zájezd do 
Polska. Jednalo se o náš první turis-
tický výjezd za hranice a objednaný 

autobus naplnilo 50 účastníků. Cí-
lem bylo městečko Kowary s vyhlá-
šeným Parkem miniatur. Prohlédli 
jsme si miniatury památek Dolního 
Saska a také zámků ve Vrchlabí  
a Jilemnici a chaty na Sněžce. Ná-
sledovala prohlídka horského měs-
tečka Karpacz. Poděkování patří or-
ganizátorce zájezdu Jitce Thorovské 
za bezvadnou přípravu!

A co můžete očekávat a zažít v 
říjnu? V neděli 8. října se vydejte do 
Bažantnice u Loukova, kde se bude 
od 14 hodin konat Bretonské odpole-
dne, netradiční koncert v rekonstruo-
vaném bývalém loveckém zámečku. 
Rádi bychom tímto pozváním pod-
pořili pana Tomsu, který se se svým 
bratrem vrhl do náročné rekonstruk-
ce – spolu s muzeem jsme na jaře 
objekt navštívili a dostalo se nám 
velmi zasvěceného výkladu ohledně 
historie i plánů do budoucna. Fandí-
me nadšení obou bratrů a věříme, 
že si najdete čas a svou účastí na 
nedělním programu přispějete i vy 

První sobota měsíce září obarvila 
hřiště v Kruhách na modro. Šmou-
lové i šmoulinky z širokého a dale-
kého okolí se sjeli, aby si zasporto-
vali na našem sportovním dni. Taťka 
Šmoula a jeho tým se postarali, aby 
šmoulata měla po celé odpoledne 
sportovní vyžití. Byla nachystaná 
spousta soutěží, včetně zdobení 
triček nebo šmoulích perníčků. Také 
byl nachystaný velice oblíbený hrad 
ze slámy i neméně oblíbený skákací 
hrad. Nechyběla ani rodinná soutěž, 
ve které se soutěžilo ve třech věko-
vých kategoriích. Na závěr sportov-
ního odpoledne byla vyhlášena dět-
ská diskotéka. Za všechny sportovní 
výkony včetně tance byla šmoulata 
bohatě odměněna.

Pokud někomu vyhládlo nebo 
dostal žízeň, byly nachystané rovněž 
stánky s bohatým občerstvením.

Šmoulata se také musela mít 
stále na pozoru, protože na ně číha-
lo nebezpečí. Zlý čaroděj Gargamel 
nepozorné šmouly chytal do sítě  
a zavíral u sebe v kleci. Ale naštěstí 
se nikomu nic zlého nestalo a všem 

se podařilo od Gargamela včas uté-
ct.

Ještě než začalo to velké šmoulí 
řádění, byla možnost projít si Mysli-
vecký chodníček, který připravili my-

Kruhovské šmoulení aneb Kruhy obarvené na modro

aktivit je vyhrazena. Aktuality a po-
drobnosti naleznete na webu www.
rodokmenymh.cz či se informujte na 
telefonním čísle 724 700 656.

Petr Novák,
Mnichovohradišťský spolek 

genealogů

slivci ze sdružení U obůrky z Podolí. 
Všichni účastníci se dozvěděli mno-
ho zajímavého z přírody.

Náš rodinný den velice rychle 
a hlavně příjemně utekl. Už teď se 

těšíme na další. A v jakém duchu se 
ponese? To je zatím překvapení.

Martina Dvořáková,
SK Kruhy

svou měrou k obnově zámečku.
V neděli 15. října je pro zdatněj-

ší turisty připravena 18kilometrová 
trasa z Oldřichova v Hájích do Hej-
nic. Cesta se bude ubírat přes vrchol 
Ořešník s nádherným výhledem prá-
vě na Hejnice a jejich poutní areál.

Pro turisty bude významný ter-
mín 26. října, kdy se od 8:30 hodin 
můžete setkat s dalšími příznivci tu-
ristiky v bývalé restauraci U Hroznu. 
Čeká nás již tradiční Den TIC.

Mimo tyto avizované akce lze 
opět očekávat narychlo svolané 
výlety či procházky, sledujte proto 
naše facebookové stránky, těšíme 
se na vás. Stále častěji se na našich 
akcích objevují nové tváře, což nás 
velmi těší, a snažíme se proto obje-
vovat další cíle v blízkém i vzdále-
nějším okolí.

Helena Pöllová,
Klub českých turistů, 

odbor Mnichovo Hradiště
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V soutěžích v odborných dovednostech kluci často vyhrávali 
i na republikové úrovni, vzpomíná na učiliště LIAZ Jaroslav Havlík

KALENDÁR AKCÍˇ

12. ŘÍJNA, 19:00
BOROMINI A BERNINI – VÝZVA K DOKONALOSTI

8. ŘÍJNA, 15:00
MEZI ŽIVLY
11. ŘÍJNA, 10:00, DOPOLEDNÍ PROMÍTÁNÍ
DVĚ SLOVA JAKO KLÍČ
11. ŘÍJNA, 19:00
NĚMÁ TAJEMSTVÍ

13. ŘÍJNA, 20:00
TOP GUN: MAVERICK
14. ŘÍJNA, 20:00
ÚSVIT
15. ŘÍJNA, 15:00
TLAPKOVÁ PATROLA VE VELKOFILMU

5. ŘÍJNA, 19:00
BOD OBNOVY
6. ŘÍJNA, 20:00
NIKDY NEŘÍKEJ NIKDY
7. ŘÍJNA, 20:00
OPPENHEIMER

4. ŘÍJNA, 19:00
FREMONT

1. ŘÍJNA, 15:00
TLAPKOVÁ PATROLA VE FILMU

KINO

KLUB DĚTÍ A MLÁDEŽE
3. ŘÍJNA, 17:00 AŽ 19:00
KERAMICKÁ DÍLNA PRO VEŘEJNOST
7. ŘÍJNA, 9:00 AŽ 13:00
KURZ ŠITÍ PRO DĚTI A DOSPĚLÉ

20. ŘÍJNA, 20:00
ÚSVIT

18. ŘÍJNA, 19:00
JEANNE DU BARRY – KRÁLOVA MILENKA
19. ŘÍJNA, 19:00
OSTROV

21. ŘÍJNA, 20:00
JEANNE DU BARRY – KRÁLOVA MILENKA
22. ŘÍJNA, 15:00
TLAPKOVÁ PATROLA VE VELKOFILMU
24. ŘÍJNA, 18:00, KOMENTOVANÉ PROMÍTÁNÍ O LIAZU
LIAZ – PŘÍBĚH POSLEDNÍ TYPOVÉ ŘADY 400

26. ŘÍJNA, 19:00
ZABIJÁCI ROZKVETLÉHO MĚSÍCE

25. ŘÍJNA, 19:00
HRANICE
26. ŘÍJNA, 15:00, FILMOVÝ FESTIVAL DISNEY 100
NA VLÁSKU

27. ŘÍJNA, 15:00, FILMOVÝ FESTIVAL DISNEY 100
LEDOVÉ KRÁLOVSTVÍ
27. ŘÍJNA, 20:00
BRATŘI

MUZEUM
DO 29. ŘÍJNA, VÝSTAVA, MUZEUM MĚSTA MNICHOVO HRADIŠTĚ
160 LET SOKOLA V MNICHOVĚ HRADIŠTI

OSTATNÍ
4. A 18. ŘÍJNA, 16:00, ZASEDACÍ MÍSTNOST MĚÚ
KONZULTACE ARCHITEKTA MĚSTA
6. ŘÍJNA, 20:00, KAFÉ OŘECH
ZÁPAS V DIVADELNÍ IMPROVIZACI: POLOČAS NÁPADU VS B.I.Z.O.N.I.

7. ŘÍJNA, 12:00, ZAHRADA (PALACKÉHO 236, MN. HRADIŠTĚ)
ZAHRADA DAY
7. ŘÍJNA, 14:00, ZÁMEK MNICHOVO HRADIŠTĚ
DEN ARCHITEKTURY
8. ŘÍJNA, 14:00, BAŽANTNICE U LOUKOVA
BRETONSKÉ ODPOLEDNE V BAŽANTNICI U LOUKOVA

2., 9., 16., 23. A 30. ŘÍJNA, 9:00 AŽ 11:00
PONDĚLNÍ DOPOLEDNÍ HERNIČKA

3., 10., 17., 24. A 31. ŘÍJNA, 9:00 AŽ 11:00
KLUB SLUNÍČKO
4., 11., 18. A 25. ŘÍJNA, 9:00 AŽ 11:00
MINIŠKOLKA
5., 12. A 19. ŘÍJNA, 9:00 AŽ 11:00
KLUB KORÁLEK
5., 12. A 19. ŘÍJNA, 9:00 AŽ 11:00
DOPOLEDNÍ KERAMICKÝ KLUB
6., 13. A 20. ŘÍJNA, 9:00 AŽ 11:00
MINIŠKOLKA

CENTRUM NÁRUČ
3. ŘÍJNA, 10:00
KONVERZACE S RODILOU MLUVČÍ 
6. ŘÍJNA, 10:00
HOMEOPATIE V PRAXI 
10. ŘÍJNA, 10:00
NA SLOVÍČKO S DULOU 
13. ŘÍJNA, 10:00
NÁSTUP DO ŠKOLKY 
17. ŘÍJNA, 10:00
KONVERZACE S RODILOU MLUVČÍ 
17. AŽ 20. ŘÍJNA
BAREVNÝ PODZIM 
24. ŘÍJNA, 17:00
DIASTÁZA A PÁNEVNÍ DNO 
25. ŘÍJNA, 11:00
ABY ZÁDÁ NEBOLELA
31. ŘÍJNA, 10:00
PODPŮRNÁ SKUPINA KOJENÍ A KONTAKTNÍHO RODIČOVSTVÍ 

KLUB MN. HRADIŠTĚ
5. ŘÍJNA, 19:00, KOSTEL SV. JAKUBA
KRÁLOVSKÉ VARHANY A HOBOJOVÉ BAROKO
19. ŘÍJNA, 19:00, MĚSTSKÉ DIVADLO
TALK SHOW VÍTKA MARTINCE S VÁCLAVEM VYDROU
21. ŘÍJNA, 15:00, MĚSTSKÉ DIVADLO
DĚTI PIRÁTŮ A ZTRACENÝ OSTROV
26. ŘÍJNA, 19:00, MĚSTSKÉ DIVADLO
RÁNO POTÉ

26. ŘÍJNA, 8:30, MĚSTSKÉ INFORMAČNÍ CENTRUM
DEN TURISTICKÝCH INFORMAČNÍCH CENTER 
ANEB RESTAURACE U HROZNU ZNOVU OTEVÍRÁ

24. ŘÍJNA, 18:00, KINO MNICHOVO HRADIŠTĚ
LIAZ – PŘÍBĚH POSLEDNÍ TYPOVÉ ŘADY 400

ZÁMEK
28. A 29. ŘÍJNA, 10:30
OTEVŘENÍ 13. KOMNATY ZÁMKU

Aby si mnichovohradišťský LIAZ 
zajistil dostatek kvalifikovaných pra-
covníků, založil v roce 1968 vlastní 
učiliště. Během tří desetiletí jím pro-
šly stovky žáků. Po celou dobu byl 
součástí učiliště Jaroslav Havlík, 
mistr odborného výcviku.

Za jakých okolností jste na učiliš-
tě nastupoval? Byl jste už předtím 
zaměstnancem LIAZu?

Vyučil jsem se v letech 1954 až 
1957 na Středním odborném učilišti 
v Praze v ČKD Sokolovo univerzál-
ním nástrojářem. Už ve třetím roč-
níku jsem do LIAZu chodil na praxi. 
Po dokončení školy jsem nastoupil 
do nástrojárny LIAZu, která byla na 
jedničce. Tam jsem pracoval deset 
let. Učiliště bylo založeno v roce 
1968 a já tu od samého začátku do 
konce pracoval jako mistr odborné 
výchovy. Musel jsem kvůli tomu ab-
solvovat doplňkové dálkové pedago-
gické studium na Karlově univerzitě 
v Praze. V LIAZu jsem skončil v roce 
1997, když byl učňák uzavřen. Pra-
coval jsem pak jeden rok jako vedou-
cí údržby ve Frutě Sobotka. A pak už 
jsem šel do důchodu.

Vzpomínáte si na kolegy z učiliš-
tě?

Jako vedoucí učňovského za-
řízení byl zprvu Jan Hurych. Jako 
mistr odborné výchovy jsem tam byl 
já, Mirek Vacek a Jiří Vagenknecht. 
Pak jsme měli technologa, který učil, 

to byl Franta Bergman. Stálí učitelé 
odborných všeobecně vzdělávacích 
předmětů byli Jiří Mazánek, inže-
nýrka Koťátková, externě tam byl 
Zajíc, a jinak to byli většinou inženýři  
z konstrukce, Glaser, Šrajer, Polívka. 
Takže tři mistři odborného výcviku 
na dílně, čtvrtý na svařování a pak 
tam byl technolog Břetislav Černý.

Z jaké nabídky oborů mohli ucha-
zeči vybírat?

Jako první se na učilišti učili 
strojní zámečníci. Učení bylo na 
dva a půl roku, ukončené praktickou  
a teoretickou závěrečnou učňov-
skou zkouškou. Poté vznikly další 
obory, ty už byly na tři a půl roku. 
A pak ještě čtyřleté obory. Provozní 
zámečník, opravář strojů a zařízení. 
Já jsem učil pilování, řezání, vrtání, 
soustružení i strojní opracovávání. 
V prvním ročníku se učily základní 
ruční práce, ve druhém ročníku se 
pracovalo na strojích. Každý učeň, 
který se u nás vyučil, získal také 
svářecí průkaz.

Jak vypadala každodenní výuka?
V jednom ročníku bylo ke tři-

ceti klukům, jedna třída. Kluci byli  
z Hradiště a okolí, z Bakova, Sobot-
ky, Kněžmosta, Dolního Bousova, 
z vesnic od Turnova. Učni do školy 
dojížděli, ubytování nebylo. Praktic-
ká výuka probíhala od šesti hodin 
od rána do dvou. Teoretická výuka 
byla od osmi do dvou. Mezitím pře-

stávka na oběd v jídelně, svačina. 
Výuka byla rozdělena podle ročníků. 
První ročník to měl týden a týden, 
druhý ročník už měl teorie o jeden 
den méně a ve třetím ročníku byla 
teorie už jen tři dny v týdnu. Ve tře-
tím ročníku chodili kluci na praxi do 
dílen ve fabrice. Na to byl rozlišovací 
plán, museli být v údržbě, na lince,  
v nástrojárně, a tam je vždycky něja-
ký pracovník měl na starosti. 

Kdybyste měl zhodnotit učně, ja-
kou práci ve fabrice odváděli?

Bývali tam vynikající kluci. Vě-
novali se i produktivní práci, kterou 
jsme potom prodávali na vrátnici. 
Dělali různé svěrky, zařízení, sta-
hováky, šrankovníky na pilu... V 
té době, když byl výrobek hotový  
a představili jsme ho starým pra-

covníkům, tak často říkali, že to by 
snad ani neudělali. I v rámci soutěží 
v odborných dovednostech jsme na 
republikové úrovni často vyhrávali, 
většinou jsme byli na prvním místě 
nejen jako družstvo, ale i mezi jed-
notlivci.

Praktická výuka probíhala ve 
fabrice, bylo tomu tak i v případě 
teorie?

Když učiliště začínalo, teoretická 
výuka probíhala nahoře v sokolovně. 
A to nám nevyhovovalo, protože to 
bylo poměrně daleko. Takže jsme 
se rozhodli, že si uděláme učebny  
v areálu, aby to bylo vše pohroma-
dě. To bylo zhruba v letech 1968-69. 
Jedna dílna na zácvik ručních prací 
byla dole u Jizery v bývalém mlýně, 
v té původní budově, v prvním patře. 

Přes takový mostek směrem k Jize-
ře byl objekt, ve kterém jsme měli 
dole dvě učebny na teoretickou vý-
uku, svařovnu a sborovnu. A nahoře 
sklad různých pomůcek a zámečnic-
kou dílnu. Bylo to účelné a perfektně 
nám to vyhovovalo, nemuseli jsme 
se nikam přesouvat. Sportovat jsme 
chodili na druhou základní školu 
a do sokolovny. Potom jsme si ale 
svépomocí postavili hřiště vzadu za 
hasičárnou. Kluci nejdříve museli 
vyřezat stromové nálety, zplanýro-
vat terén, navozit škváru. Takže ve 
výsledku jsme měli hřiště na vo-
lejbal, házenou, fotbal. A dokonce  
i běžeckou dráhu. Měli jsme vodácký 
kroužek, který vedl Břetislav Černý. 
V místě, kde je slepé rameno Jizery, 
jsme měli přístav a lodě. Fungoval  
i střelecký kroužek, který vedl Franti-
šek Bergman.

Měli chlapci díky učilišti možnost 
účastnit se i dalších aktivit?

Jezdili jsme samozřejmě na 
chmel, každý rok někam jinam. Na-
příklad do Lišan. A také jsme pravi-
delně druhý týden v únoru jezdili na 
lyžařské výcviky na krásné středisko 
LIAZu na Souš. Výcviky jsem větši-
nou vedl já.

Změnilo se na učilišti něco v sou-
vislosti s revolucí v roce 1989?

Nově jsme patřili pod Střední 
zemědělskou školu mechanizační 
v Mladé Boleslavi. Už jsme nemě-

li teoretickou výuku, do prvního  
a druhého ročníku nikdo nenastou-
pil, akorát do třetího. A z jedné učeb-
ny nám udělali truhlářskou dílnu, že 
budeme učit truhláře. My jsme na to 
ale neměli žádného mistra, nic, ne-
měli jsme zařízení, vybavení.

A co závěr LIAZu a zánik učiliště?
My jsme končili dřív než celý 

LIAZ. Já jsem zůstal jako poslední 
vedoucí a nakonec jsem byl ve škole 
sám. Dílny byly prázdné, protože se 
odstěhovaly stroje a rozprodalo za-
řízení. Bylo to smutné, až žalostné.

Vzpomínáte na práci na učilišti 
rád? 

Strašně, strašně rád. Přirostlo 
mi k srdci. A byla ohromná výhoda 
v tom, že lidi ve fabrice se tehdy 
navzájem znali, i když to bylo dva 
a půl tisíce zaměstnanců. Byl to ta-
kový domácký závod. Kamkoli jsme 
přišli, všude nám vycházeli vstříc, 
protože vedení zastávalo názor, 
že učňům se máme snažit vyho-
vět. Konec LIAZu, to byla tragédie.  
V nejlepším jsme museli přestat.  
V té době byla filozofie taková, že 
bude všechno automatizované, že 
už nebudou soustružníci, frézaři, 
brusiči, zámečníci, nástrojaři potře-
ba. O zániku učiliště bylo rozhodlo  
v Jablonci s tím, že už není potřeba. 
A přitom potřeba bylo.

Muzeum města Mn. Hradiště

Jaroslav Havlík při kontrole práce učňů.

28. ŘÍJNA, 15:00, FILMOVÝ FESTIVAL DISNEY 100
101 DALMATINŮ
28. ŘÍJNA, 20:00
BRATŘI
29. ŘÍJNA, 15:00, FILMOVÝ FESTIVAL DISNEY 100
LVÍ KRÁL



Výstava 160 let Sokola v Mnichově Hradišti 
představuje historii i 3D model sokolovny
Ve čtvrtek 7. září proběhla v měst-
ském muzeu vernisáž výstavy 160 
let Sokola v Mnichově Hradišti, 
kterou připravili pracovníci muzea 
společně s TJ Sokol Mnichovo Hra-
diště. Vystaveny jsou předměty, ar-
chiválie i fotografie ze sbírek muzea 
a mnichovohradišťského Sokola, 
ale i předměty zapůjčené z Prahy 
z ústředí České obce sokolské a TJ 
Sokol Libeň. Jednotlivé výstavní pa-
nely mapují historii organizace z nej-
různějších pohledů, věnují se mimo 
jiné sokolským sletům či úloze Soko-
la při vzniku samostatné republiky.

Návštěvníci výstavy poznají 
počátky Sokola v našem městě, 
seznámí se s působením sokolů 
až do zániku organizace ve 40. 
letech 20. století a poté se dozví  
o obnovení činnosti v 90. letech  
a o fungování Sokola v současnos-
ti. Mohou vidět například historické  
i současné sokolské kroje a prapory 
či historické cvičební náčiní. Z ar-
chivních dokumentů zaujmou staré 
členské průkazy, stanovy, výroční 
zprávy, plakáty a další doklady. Ne-
chybí řada historických fotografií. 
Část výstavy je věnována budově 
sokolovny, prvním návrhům stavby, 
stávající podobě budovy, ale před-
staven je i model znázorňující, jak 
by měla být sokolovna upravena  
v budoucnosti. Pozornost je věno-
vána také významným osobnos-
tem mnichovohradišťského Sokola, 
zvláště pak těm, kteří za sokolské 
ideály položili život.

Vernisáže se zúčastnili předsta-
vitelé města, Sokola i spřátelených 
organizací z okolí. Vystoupily jedny  
z nejmladších sokolek – členky 
Tanečního a sportovního klubu IM-
PULS.

Jana Dumková,
Muzeum města Mn. Hradiště

11ŘÍJEN 2023 KAMELOT: ZPRAVODAJ MĚSTA MNICHOVO HRADIŠTĚ

Liazáci, pozor! Zveme vás
na večer věnovaný řadě 400
Jak probíhal vývoj poslední typové 
řady vozů LIAZ, konkrétně dnes již 
legendární Xeny? Jaké zážitky při-
nesly jezdcům pod značkou LIAZ 
závody Truck Trial a Rallye faraónů? 
To se dozvíte v úterý 24. října od 18 
hodin v Kině Mnichovo Hradiště při 
komentované projekci autorských vi-
deozáznamů Ing. Pavla Záleského. 
Promítání jsme připravili při příleži-
tosti výročí bývalého závodu LIAZ 
Mnichovo Hradiště (1953-2003), 
které si letos v Mnichově Hradišti 
připomínáme.

Z úst Ing. Vladimíra Polívky, ně-
kdejšího hlavního konstruktéra LIAZ, 
Ing. Pavla Záleského, někdejšího 
šéfkonstruktéra kabiny a legendární-
ho navigátora závodů Rallye Paříž-
-Dakar, se podrobněji seznámíme 
jednak s celkovým vývojem poslední 
typové řady 400, jednak s vývojem 
samotné revoluční hliníkové kabiny 

prvního vozu této řady, známého 
jako Xena! A to prostřednictvím 
unikátních, nově zdigitalizovaných 
filmových záběrů pořizovaných od 
samých počátků. Tedy od výběru 
materiálu a zhotovení modelového 
návrhu, po samotnou výrobu, homo-
logační testy a následné první vyjetí 
ze zdejší vývojové konstrukce, i její 
prezentaci na prestižní mezinárodní 
výstavě užitkových vozidel IIA Han-
nover v roce 1996.

Dalším tématem bude účast 
vozů LIAZ v závodech Truck Trial  
a Rallye faraónů, o své zážitky  
a zkušenosti se kromě Pavla Záles-
kého podělí také úspěšný mnichovo-
hradišťský závodník Jan Filip, který 
v letošním roce věnoval do sbírky 
městského muzea své sportovní 
trofeje.

Karel Hubač,
Muzeum města Mn. Hradiště

Dne 26. září tomu bylo 20 let, co zemřel pan Josef 
Střevíček ze Sychrova u Mnichova Hradiště, na kte-
rého stále vzpomíná manželka Božena a synové 
Martin a Pepík. Kdo jste ho znali, věnujte mu s námi 

tichou vzpomínku.

Kamelot: 
zpravodaj města 

Mnichovo Hradiště  
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Reg. č.: MK ČR E 19893
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Říjen – podzimní „máj“
Příroda září barevnou krásou a se-
zona poutí má své finále 7. října, 
o svátku Panny Marie Růžencové. 
Dnes jsou růžence z rozličných ma-
teriálů a řidiči si je pro štěstí zavě-
šují na zrcátka v autech. V dávných 
dobách bývaly obvykle ze semen 
klokoče – keře, který roste také na 
Klokočce, místním dobře známém 
místě s pramenem a kaplí.

Krásný park v Průhonicích je 
známým cílem výletů a rovněž ne-
daleko odtud bychom našli další 
poutní místo, a to v obci  Zdiměři-
ce. Příběh tamního poutního místa  
v současnosti znovu oslovuje. Zdi-

měřickou kapli postavil roku 1818 
Josef Doubek, voják, kterého trápily 
tíživé vzpomínky z válek. Ve snu se 
mu zjevila Panna Maria, uzdravila 
ho z následků válečných traumat  
a vyzvala ke stavbě kaple nesoucí 
její jméno...  

Také v portugalské Fatimě  
v říjnu vrcholí sezona poutí. Pře-
nos světelného průvodu a růžence,  
s prosbou za mír na celém světě, 
můžeme sledovat na TV Noe 12. 
října ve 22:30. 

Daniela Břoušková

Sbohem, paní profesorko. 
Zemřela Marie Kučerová
V pátek 8. září 2023 odešla po krát-
ké nemoci ve věku 89 let Marie Ku-
čerová, rozená Železná.

Paní Kučerovou pamatují mnozí 
jako profesorku mnichovohradišť-
ského gymnázia, kde učila v letech 
1957 až 1991. Vzpomínat na ni ale 
budou nejen její žáci. Byla význam-
nou osobností našeho města.

V posledních letech žila v Do-
mově Modrý kámen a do posled-
ních chvil byla velmi čilá, zajímala 
se o věci kolem sebe. Povídala si 
se zaměstnanci, navštěvovali ji bý-
valí žáci a pro každého měla milé 
slovo. Dokonce aktivně usilovala o 
zlepšení prostředí, ve kterém žila. V 
roce 2021 se přihlásila s návrhem na 
úpravy parku u budovy Modrého ka-

mene do výzvy Meloun pro Hradiště, 
do prvního ročníku participativního 
rozpočtu města.

Čest její památce!

Petr Novák,
Mnichovohradišťsko.cz



PRÁCE U ČESKÉ SPOLEČNOSTI V MNICHOVĚ HRADIŠTI

Co Vás u nás čeká?
 Zajímavá a různorodá práce
 Práce s moderními technologiemi
 Čisté pracovní prostředí
 Přátelské prostředí menšího kolektivu
 Možnost učit se a profesně růst

Pojďte s námi vracet lidem úsměv

LASAK s.r.o. • Českobrodská 1047/46 • Praha 9 – Hloubětín • výrobní závod Mnichovo Hradiště • Jiráskova 601

www.lasak.cz/kariera
tel.: 739 275 132
e-mail: jobs@lasak.cz
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• začátečníci / pokročilí
• kurzy pro veřejnost - skupinové / individuální, dospělí / děti
• doučování k maturitě
• firemní výuka / business English
• rychlá a efektivní Callanova metoda
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Sousedé sousedům: devátý ročník akce 
Zažít Hradiště jinak se vrátil ke kořenům

Místo obvyklého spěchu přátelská 
setkání, místo automobilů festiva-
lové korzo, místo obyčejné soboty 
možnost Zažít Hradiště jinak. 16. 
září se uskutečnil již 9. ročník oblí-
bené Sousedské slavnosti.

Koncept Zažít město jinak ožil 
poprvé v roce 2006 v Praze. Prvotní 
cíl iniciativy se od té doby nezměnil 
– pod heslem „Zažít město jinak“ se 
veřejný prostor, který běžně patří  
z velké části automobilům, mění  
v pěší zónu, kde se setkávají sou-
sedé, kteří se obyčejně pouze míjejí, 
poznávají se, seznamují, inspirují, 
baví... To, co začalo jako pražská ini-
ciativa, hranice hlavního města brzy 
přerostlo a začalo žít vlastním živo-
tem. Mnichovo Hradiště do rozjetého 
vlaku naskočilo poprvé v roce 2014 
díky spolku Žijeme pro Hradiště. Od 
té doby patří „Sousedská“ k největ-
ším a nejnavštěvovanějším akcím 
roku. Pořadatelem letošního ročníku 
byl opět spolek Žijeme pro Hradiště, 
město a KLUB Mn. Hradiště s.r.o. 

Letošní Sousedská nabídla vše, 
co je pro ni typické – vystoupení 
místních umělců a sportovců, pestrý 
stánkový prodej, prezentace míst-
ních spolků a organizací, vynikající 
občerstvení, koncerty a především 
setkání. Organizátoři přitom kladli 
velký důraz na komunitní charakter. 
„Snažili jsme se letošní ročník kon-
cipovat pod heslem „sousedi souse-
dům“ jako návrat ke kořenům,“ říká 
Dagmar Motlová, která společně  
s Vendulou Šeflovou za letošním 
ročníkem stojí.

Hlavním dějištěm akce bylo opět 
širší centrum města, odkud dočasně 
zmizely automobily – Masarykovo 
náměstí, dále Mírová a Palackého 
ulice. Všude tady postavili své stán-
ky rozliční prodejci, řemeslníci, cuk-
ráři a pekaři, výrobci všeho možné-
ho, poskytovatelé sociálních služeb, 
místní firmy a mnozí další.  

Na podiu vedle radnice se před-
stavil pěvecký sbor Zvonky, který 
zazpíval nejen česky a anglicky, ale 
také hebrejsky nebo v jazyce zulu. 
Základní umělecká škola uvedla 

svůj minimuzikál Včelí medvídci, 
vystoupili její sólisté i hudební sesta-
va Majkl. Polské partnerské město 
Chojnów vyslalo dvacetičlenný pě-
vecký sbor Skoranta. Odpoledne 
byla na podiu předána Cena měs-
ta Mnichovo Hradiště pro mládež, 
Jumping Mnichovo Hradiště, taneční 
klub TASK Impuls Mnichovo Hradi-
ště nebo Fit Studio Mnichovo Hra-
diště si připravili sportovní ukázky  
a zbytek odpoledne a večerní pro-
gram patřil kapelám – zahrál místní 
Komfort Beat, turnovské Waldovy 
Matušky, budějovické Zlo z jihu  
s výrazným mnichovohradišťským 
zastoupením a turnovská Adaptace.

Na náměstí bylo možné navštívit 
věž radnice, seznámit se s výzvou 
Pěšky o školy nebo se Svatební 
výzvou městského muzea a Mnicho-
vohradišťského spolku genealogů. 
V Mírové ulici probíhaly dopoledne 
farmářské trhy, v době oběda na-
bídla školní jídelna výborné hotovky  
a odpoledne se rozhoukaly sirény  
a zásah u havarovaného automobilu 
předvedli hasiči z JSDH Mnichovo 
Hradiště. Nechybělo loutkové diva-
dlo v podání Štěpána Tučka. 

Po celý den si bylo možné vy-
dechnout v areálu fary. Vedle ble-
ších trhů tu bylo připraveno luxusní 
občerstvení, stylové posezení ve 
stodole, atrakce pro děti a zájem-
ci mohli rovněž vystoupat na věž 
kostela, poslechnout si koncert Tria 
l.m.m. nebo varhanní koncert v po-
dání Petra Tomeše. Na koncert tria 
Triocolore pozvala ZUŠ Mnichovo 
Hradiště, která rovněž nabídla vý-
tvarnou dílnu pro veřejnost a po-
zvala do Galerie Konírna. A zájemci 
dostali rovněž možnost vidět na vel-
kém plátně úspěšný dokumentární 
snímek z dílny městského muzea 
LIAZ Mnichovo Hradiště. Ten se bě-
hem dne promítal v kině.

Sousedská se zkrátka opět 
vydařila a nezbývá než se těšit na 
jubilejní 10. ročník, který nás čeká 
napřesrok.

Martin Weiss


